
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 4

Dijous, 26 d'abril de 2018
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents:

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT.

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia 26 d'abril de 2018, en sessió ordinària, primera convocatòria,
amb  la presidència  de la Sra. Raquel Sánchez Jiménez, com alcaldessa-presidenta,  concorrent
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general Sr. Roger Cots
Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18 hores i 5 minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió.

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm. 3, de data 22 de març de 2018.

PART RESOLUTIVA DEL PLE

2 –   APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2018

Es va retirar de l'ordre del dia.

3 –   APROVACIÓ DE LA PROPOSTA DE LES DATES DE LES FESTES LOCALS DE 
GAVÀ PER A L'ANY 2019

 
Antecedents:
 
En data 16 de març de 2018, va tenir entrada escrit del Departament de Treball, Afers Socials i
Famílies, en el que sol·licita l'aprovació de les dues festes locals per a l'any 2019, i que no
poden escaure's en diumenge ni coincidir amb cap dels dies festius que s'indiquen malgrat estar
pendents encara de la seva aprovació i publicació:
 
1 de gener (Cap d'any), 19 d'abril (Divendres Sant), 22 d'abril (dilluns de Pasqua Florida), 1 de
maig (Festa del  Treball),  24 de juny (Sant  Joan),  15 d'agost  (l'Assumpció),  11 de setembre
(Diada Nacional de Catalunya), 12 d'octubre (Festa Nacional d'Espanya), 1 de novembre (Tots
Sants), 6 de desembre (Dia de la Constitució), 25 de desembre (Nadal), 26 de desembre (Sant
Esteve).
 
Fonaments de Dret:
 

• Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol.
• Art. 37,2 de l'Estatut del treballadors que indica que de les catorze festes laborals, dues 

tindran caràcter local
• Decret 177/1980, de 3 d'octubre, en el qual s'estableix que les dues festes locals seran 

fixades a proposta dels municipis respectius.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança i Economia, l’adopció del següents
 
ACORDS:
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Primer.  Fixar les dues festes locals de Gavà per a l'any 2019, de la manera següent:

• 29 de juny de 2019 (Sant Pere), dissabte.
• 14 de desembre de 2019 (Sant Nicasi), dissabte.

 
Segon. Comunicar aquest acord a les persones interessades.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

El tinent d'alcalde de Nova Governança i Economia, Sr. Tort, va explicar que com es
tradició en aquesta ciutat, es manté la festa local de Sant Pere i de Sant Nicasi, el 29 de
juny de 2019 i el 14 de desembre de 2019, tots dos dissabtes.

4  –  ACORD  DEL PLE  DE  L’AJUNTAMENT,  COM  A JUNTA GENERAL DE  LA
SOCIETAT PRIVADA MUNCIPAL “GAVANENCA DE TERRENYS I IMMOBLES, SA”,
RELATIU A L’APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI 2017
 
Antecedents
 
1.  El  Consell  d'Administració  de  l'empresa  municipal  GAVANENCA DE  TERRENYS  I
IMMOBLES SA., en sessió celebrada el 22 de març de 2018, va aprovar la formulació dels
comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, estat de canvis en el patrimoni net, l’estat
de fluxos d’efectiu i la memòria), l'Informe de la gestió i la proposta d'aplicació del resultat,
corresponent  a  l'exercici  de  l'any 2017,  i  va  acordar  elevar-ho  a  la  Junta  General  (Ple  de
l'Ajuntament) per a la seva aprovació.
 
2. Aquests comptes han estat auditats per l'empresa GNL Russell Bedford Auditors,S.L:.
 
Fonaments de dret
 

• L'article 253 del del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, text refós de la Llei
de societats de capital estableix que correspon als administradors de la societat formular,
en el termini màxim de tres mesos comptats a partir del tancament de l'exercici social,
els comptes anuals) l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat.

• L'article 272.1 del mateix text legal estableix que els comptes anuals s'aprovaran per la
Junta General.

• L'article 8 dels Estatuts de Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA. estableix que el Ple
de l'Ajuntament de Gavà fa les funcions de Junta General i que s'acomodarà, en quant al
procediment i l'adopció d'acord als preceptes de la legislació local.
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• L'acord s'ha d'adoptar per majoria simple dels membres del Ple presents, atès que no es
tracta esta contemplat  entre els  acords que requereixen majoria absoluta del nombre
legal de membres, segons l'article 47. 2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril reguladora de les
bases de règim local, ni al del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova
el text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya

 
Per tot això, el tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa al Ple de
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció dels següents:
 
ACORDS
 
PRIMER.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis
en el patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria) l’informe de la gestió i la proposta
d’aplicació del resultat, corresponent a l’exercici de l’any 2017 de l’entitat GAVANENCA DE
TERRENYS  I  IMMOBLES,SA.  (GTI,  SA), formulada  pel  Consell  d’Administració  de
l’esmentada empresa de 22 de març de 2018, de conformitat amb el que disposen els articles
253 i ss. del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la
Llei de Societats de Capital que és :
 

Benefici 3.240.753,57 €
A reserva legal 324.075,36 €
A reserves voluntàries 2.916.678,21 €

 
Els  comptes  anuals,  l’informe  de  gestió  i  la  proposta  d’aplicació  dels  resultat  consten  a
l’expedient.
 
SEGON.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del
resultat,  a  la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així  com
l’informe de gestió.
 
Els comptes anuals estan signats per tots els membres del Consell d’Administració.
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano), dos en contra (2
GSSP) i deu (10) abstencions (4 C’s, 3 ERC ,  2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

-----------

Novament va intervenir el Sr. Tort, que va recordar que aquest punt havia passat pel
Consell d'Administració de GTI, i es va aprovar per sis vots a favor, un en contra i
quatre abstencions.
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Els comptes anuals de la societat, tal com consta al punt de l'ordre del dia, adjunten
també l'informe de l'auditoria. Aquests comptes s'aproven amb un benefici de 3.240.000
euros,  dels  quals  324.000  euros  anirien  a  reserva  legal,  i  2.916.000  a  reserves
voluntàries.

En el torn de paraules, la regidora del Partit Popular, Sra. Parés, va dir que “Després
d'haver superat els pitjors anys de la greu crisi econòmica viscuda al nostre país, i amb
grans efectes en el sector immobiliari,  és hora ja de desmanegar els comptes de les
empreses dedicades a aquest sector.
A l'empresa GTI són moltes encara les mancances perquè així sigui i per tant controlar
els seus béns, vendre els mateixos, millorar els serveis que s'ofereixen a la ciutadania,
crear un sistema d'aparcament tarifari adaptat a les noves tecnologies i a les necessitats
dels usuaris, i el pagament de deutes a l'Ajuntament han de ser la prioritat en el seu dia a
dia i es reflexa en els seus comptes anuals. Queda molt camí per recórrer, va dir, i per
tant el seu grup s'abstindria a la votació”.
 
Seguidament va intervenir el Sr. Bondia, regidor del grup municipal Gavà sí se quede,
qui va dir textualment: “Después de la venta de varios terrenos públicos durante el año
2017, con las consiguientes pérdidas de patrimonio de las y los gavanenses, teniendo en
cuenta que esta venta no repercutirá en solucionar el grave problema que tiene nuestra
ciudad  en  vivienda  asequible,  no  consideramos  que  esta  sea  la  mejor  forma  de
administrar el patrimonio público. Si tenemos presente que las más de cien plazas de
aparcamiento  que  tiene  la  empresa  sin  que  le  dé  un  uso  a  la  ciudad,  provocando
pérdidas y gastos de mantenimiento cada año y teniendo en cuenta los graves problemas
de aparcamiento que tiene nuestra ciudad y en la playa, por supuesto. Da que pensar a
cualquier ciudadano o ciudadana de Gavà que la gestión de la empresa por parte de este
gobierno es muy deficiente.
Hace  más  de  seis  meses  les  solicitamos  ver  las  diferentes  existencias  que  tiene  la
empresa, para presentar propuestas desde el grupo municipal de Gavà sí se puede de
mejora a la empresa. Pero ustedes no tienen ni tan siquiera las llaves que abren esos
locales o esas plazas de aparcamiento, entre otros muchos inmuebles públicos, cosa que
consideramos  una  falta  muy  grave  de  responsabilidad,  administrar  propiedades
municipales y no poder acceder a ellas.  ¿Acaso tienen algo que esconder u ocultar?
¿Encontraron ya las llaves de los inmuebles a día de hoy?.
De las arcas municipales se transfiere a GTI cada año, cerca de 360.000 euros para
paliar las pérdidas por una gestión nefasta de la empresa. Esta empresa ya no cumple
con su objetivo social principal desde hace más de diez años, que es la de promoción,
gestión y ejecución de vivienda a las ciudadanas y ciudadanos de Gavà. Mientras tanto,
la gente de aquí  se tiene que ir a otras ciudades con vivienda más económica (con
mucha  suerte  la  encontrarán),  mientras  otras  personas  tienen  que  alquilar  una
habitación. Todo esto sin olvidar los diferentes litigios que tiene la empresa desde hace
años, destacando lo más actual, con las trabajadoras de la zona azul, por no cumplir el
convenio colectivo y no pagarles lo que les corresponde por ley.
Asimismo  deseamos  aprovechar  para  realizarles  propuestas  también.  No  solamente
deseamos  criticar  la  cómoda  y  nefasta  actuación  en  la  que  ustedes  están  inmersos,
también les proponemos estudiar y realizar las siguientes actuaciones para la mejora de
la ciudad y los ciudadanos.

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



La primera propuesta sería en cuanto a los locales de GTI: reformar los muchos locales
vacíos que existen para que las asociaciones y entidades sin ánimo de lucro que llevan
años esperando un local, puedan usarlo para realizar actividades y programas para gente
de la ciudad
La  segunda  propuesta  sería  en  cuanto  a  las  plazas  de  aparcamiento.  Nosotros
proponemos promover un  bono párquin  para fomentar las compras en los pequeños
negocios   locales  de la  ciudad,  liberando el  insuficiente  aparcamiento del  centro,  y
también para  que la  gente pueda usar las plazas de aparcamiento mediante  alquiler
mensual. Asimismo, ya les propusimos el estudio del uso de alguna plaza de párquing
para el estacionamiento de las sillas de ruedas eléctricas.
Una tercera propuesta, en cuanto a los terrenos, les solicitamos realizar los cambios
necesarios para que en las próximas construcciones por parte del  Impsol  en terreno
público de Gavà se destine un 50% de la vivienda a alquiler social que no supere los
400  euros  para  personas  y  familias  de  Gavà,  teniendo  presente  que  a  la  última
construcción de Can Ribes solamente pudieron  acceder un 10% de vecinos y vecinas
de  Gavà,  y  no  olvidemos  que  más  de  1.500  visitas  a  la  oficina  de  vivienda  del
Ayuntamiento interesadas en una vivienda, así como los elevados precios de alquiler
que tiene nuestra ciudad.
El último punto, en cuanto al personal, que el personal directivo y técnico de la empresa
municipal que nos cuesta algo más de 210.000 euros de las arcas municipales para el
pago  de  salarios  de  estas  tres  personas,  realicen  las  actuaciones  y  planificaciones
necesarias para
la mejora de los bienes de la empresa, y que estos bienes puedan ser usados por los
vecinos  y  vecinas,  entidades  y  asociaciones  de  la  ciudad,  tal  y  como  consta  en  la
memoria de la empresa”.
  
A continuació  va  prendre  la  paraula  el  Sr.  Massana,  del  grup  municipal  d'ERC,
reafirmant-se en la seva opinió de que l'estructura d'aquesta empesa no és viable, que la
zona blava es deficitària,
i que encara que es facin malabarismes per presentar beneficis, l'estructura actual és
deficitària.
Va finalitzar dient que el seu grup sempre havia mantingut que el projecte del Pla de
Ponent seria ruïnós per a l'Ajuntament, i el temps els hi ha donat la raó. Per tots aquests
motius, va anunciar que votarien abstenció.

Seguidament el regidor del grup municipal de Ciutadans, Sr. Ibáñez, va manifestar que
estaven  d'acord  amb  l'aprovació  dels  comptes  anuals,  però  no  comparteixen
l'organització i l'estructura de GTI, i tal i com ja van fer al Consell d'Administració de
GTI, el vot del seu grup seria l'abstenció.

Per finalitzar, va prendre de nou la paraula el Sr. Tort, qui va referir-se en primer lloc al
Sr. Bondia, dient-li que quan li donen un micro comença a dir mentides i s'ho creu, és
com el cas de què va ser primer, si la Plataforma o la Marea. En referència al 10% de les
persones que viuen en habitatges de l'Impsol, que són 143 habitatges realitzats en aquest
mandat, són de Gavà, però el 70% de les persones que viuen aquí ja vivien a Gavà
anteriorment.
Els 360.000 euros que aporta l'Ajuntament a l'empresa pública GTI serveixen per a la
gestió de serveis que realitza aquesta empresa, serveis públics que paga l'Ajuntament
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amb diners públics, com són la vigilància de la zona blava,  els pàrquings de la plaça
Batista i Roca i de la plaça Balmes, i altres tipus de serveis de l'àmbit urbanístic, que en
tractar-se de serveis públics, es paguen amb diners públics de l'Ajuntament.
Són gairebé tres milions d'euros de benefici i sembla que no s'han llegit bé els comptes.
En quant a les claus, ja se'ls havia dit a l'últim Consell que se'ls acompanyaria a fer les
visites quan hi hagués disponibilitat d'agenda, i ens uns dies o setmanes  podran fer les
visites.

5  –  ACORD  DEL PLE  DE  L’AJUNTAMENT,  COM  A JUNTA GENERAL DE  LA
SOCIETAT PRIVADA MUNCIPAL “PRESEC, SA”, RELATIU A L’APROVACIÓ DELS
COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI 2017
 
Antecedents
 
1. El Consell d'Administració de l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA., en
sessió celebrada el 20 de març de 2018, va aprovar la formulació dels comptes anuals (balanç,
compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis en el patrimoni net de l'exercici, l’estat de fluxos
d’efectiu i la memòria), informe de gestió i la proposta de resultats corresponent a l'any 2017,
que és la següent:
 

Benefici 3.414,42 €
A reserva legal 341,44 €
A reserves voluntàries 3.072,98 €

 
 Així com elevar-ho a la Junta General per a la seva aprovació.
 
2. Aquests comptes han estat auditats per l'empresa GNL Russell Bedford Auditors,S.L.
 
Fonaments de dret

• L'article 253 del del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, text refós de la Llei
de societats de capital estableix que correspon als administradors de la societat formular,
en el termini màxim de tres mesos comptats a partir del tancament de l'exercici social,
els comptes anuals) l’informe de la gestió i la proposta d’aplicació del resultat.

• L'article 272.1 del mateix text legal estableix que els comptes anuals s'aprovaran per la
Junta General.

• L'article 8 dels Estatuts de Presec, SA. estableix que el Ple de l'Ajuntament de Gavà fa
les funcions de Junta General i que s'acomodarà, en quant al procediment i l'adopció
d'acord als preceptes de la legislació local.

• L'acord s'ha d'adoptar per majoria simple dels membres del Ple presents, atès que no es
tracta esta contemplat  entre els  acords que requereixen majoria absoluta del nombre
legal de membres, segons l'article 47. 2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril reguladora de les
bases de règim local, ni al del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova
el text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya.
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Per tot això, el tinent d'alcalde de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, a proposa al Ple de
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l'adopció del següents:
 
ACORDS
 
PRIMER. Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis
en el patrimoni net, l’estat de fluxos d’efectiu i la memòria) l’informe de la gestió i la proposta
d’aplicació  del  resultat,  corresponent  a  l’exercici  de  l’any  2017 de  l’entitat  Prestació  de
Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA), formulada pel Consell d’Administració de l’esmentada
empresa de 20 de març de 2018, de conformitat amb el que disposen els articles 253 i ss. del
Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de
Societats de Capital.
 

Benefici 3.414,42 €
A reserva legal 341,44 €
A reserves voluntàries 3.072,98 €

 
Els  comptes  anuals,  l’informe  de  gestió  i  la  proposta  d’aplicació  dels  resultat  consten  a
l’expedient.
 
SEGON. Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del
resultat,  a  la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes, així  com
l’informe de gestió.
 
Els  comptes  anuals  estan  signats  per  tots  els  membres  del  Consell  d’Administració.
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 4 C's i 1 CiU -Sr. Castellano), cap en
contra i vuit ((8) abstencions (3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr.- Rafanell), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

----------

El tinent d'alcalde de Nova Governança i Economia va explicar que els comptes anuals
havien estat aprovats prèviament pel Consell d'Administració de Presec per set vots a
favor i  una abstenció. El benefici de l'empresa és de 3.414 euros, 341 dels quals es
destinen a reserva legal, i 3.072 euros a reserves voluntàries.

Va prendre la paraula el Sr. Herrera del grup municipal de Gavà sí se puede, qui va
manifestar  que  van  poder  comprovar  amb  els  auditors,  que  els  comptes  anuals  de
l'empresa Presec són correctes i que han estat resoltes totes les incidències dels anys
anteriors. A més, va dir, aquest anys es podran adquirir els camions necessaris per al
servei  de  neteja  i  recollida  d'escombraries  que  havien  reclamat   les/els
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treballadores/dors  de  Presec,  i  sense  necessitat  de  cap  préstec,  perquè  és  inversió
financerament sostenible i és una bona notícia.

A continuació el Sr. Massana, regidor d'ERC, va deixar palès novament que el seu grup
reivindica l'empresa Presec com una empresa  de serveis, però també reivindiquen la
seva sostenibilitat, com sempre. Per això creuen que  els seus costos corresponen amb
l'impacte de la seva activitat sobre la ciutat. Troben molt positiu la futura remodelació
de la  flota  i  dels  contenidors,  però reivindiquen que d'una vegada per  totes  es  faci
realitat la recollida segregada a  l'Illa. Finalment, va reivindicar  el valor social de la
feina dels seus treballadors i va anunciar que el seu grup votaria abstenció.

El  regidor  Ibáñez  va  dir  que,  de  la  mateixa  manera  que  van  fer  al  Consell
d'Administració, votarien favorablement, i en la línia dels regidors que l'havien precedit,
celebraven la renovació de  la maquinària, dels vehicles, dels contenidors, etcètera, que
és el que garantitza la continuïtat de l'empresa i dels seus treballadors, que tenen unes
condicions de treball que els hi permeten fer-ho bé.  

6  –    APROVACIÓ DELS COMPTES ANUALS DE L’EXERCICI  2017  PEL PLE DE
L’AJUNTAMENT,  COM  A  JUNTA  GENERAL  DE  LA  SOCIETAT  PRIVADA
MUNICIPAL “GAVÀ TV, SL
 
Antecedents
 
1.  El  Ple  de  l’Ajuntament  de  Gavà,  en  funcions  de  Junta  General  de  l’empresa  de  capital
íntegrament municipal Gavà Televisió, SL, en sessió celebrada el dia 20 de desembre del 2012
va acordar procedir a la dissolució de la societat i designar als liquidadors.
 
2. Els liquidadors de la societat van formular els seus comptes anuals i la proposta d’aplicació
del resultat corresponent a l’exercici 2017.
 
Fonaments de dret
 

• L’article 388.1 del Real Decret Legislatiu 1/2010, de 2 de juliol, text refós de la Llei de
societats de capital estableix que si la liquidació de la societat es prolongués per un
termini  superior  al  previst  per  l’aprovació  dels  comptes  anuals,  els  liquidadors
presentaran  a  la  junta  general,  dintre  dels  sis  primers  mesos  de  cada  exercici,  els
comptes anuals de la societat i un informe detallat que permetin apreciar amb exactitud
l’estat de la liquidació.

• L’article 272.1 del mateix text legal estableix que els comptes anuals s’aprovaran per la
Junta General.

• L’article 8 dels Estatuts de Gavà Televisió, SL, estableix que el Ple de l’Ajuntament de
Gavà fa les funcions de Junta General i que s’acomodarà, en quant al procediment i
l’adopció d’acords als preceptes de la legislació local.

• L’acord s’ha d’adoptar per majoria simple dels membres del Ple presents, atès que no
està contemplat entre els acords que requereixen majoria absoluta del nombre legal de
membres, segons l’article 47.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



règim local, ni al Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós
de la llei municipal i de règim local de Catalunya.

 
Per tot això, el tinent d’alcalde de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa al Ple de
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció dels següents
 
ACORDS
 
Primer.- Aprovar els comptes anuals (balanç, compte de pèrdues i guanys, l’estat de canvis en
el patrimoni net de l’exercici i la memòria) i la proposta d’aplicació del resultat corresponent a
l’exercici  de l’any 2017 de l’entitat Gavà Televisió, SL, societat en liquidació, formulada pels
liquidadors, d’acord amb l’article 388.2 del Real Decreto Legislativo 1/2010, de 2 de juliol, pel
qual s’aprova el Text  Refós de la Llei de Societats de Capital.
 
L’import total del resultat de l’exercici és de :  -5.847,07 euros.
 
Els comptes anuals i la proposta d’aplicació del resultat consten a l’expedient.
 
Segon.- Presentar, en el termini del mes següent a aquesta aprovació, per al seu dipòsit en el
Registre Mercantil, la certificació dels acords d’aprovació dels comptes anuals i d’aplicació del
resultat, a la que s’hi adjuntarà un exemplar de cadascun dels esmentats comptes.
 
Els comptes anuals estan signats per tots els liquidadors.
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano), dos en contra (2
GSSP) i deu (10) abstencions (4 C’s, 3 ERC , 2 PP i 1 CiU- Sr. Rafanell), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

----------

El Sr. Tort va manifestar que tot i que la societat està en procés de liquidació, s'han
d'aprovar els comptes anuals com ho fan la resta d'empreses municipals, amb un resultat
negatiu  de  5.847  euros,  i  esperaven  que  aquesta  fos  la  darrera  vegada  que  es
presentaven  els  comptes  anuals,  perquè  s'havia  contractat  una  empresa  externa  per
enllestir el procés de liquidació.

En el torn de paraules, la Sra. Parés va manifestar que un any més ens trobaven amb
l'aprovació  dels  comptes  anuals  de  Gavà  Televisió  sense  que  aquesta  acabi  de  ser
liquidada, i per tant demanaven celeritat per poder arribar a la seva liquidació final.

El Sr. Herrera va manifestar que entenien que els processos de liquidació de societats
són complexes, però en el cas de Gavà Televisió, porta en dissolució des de l'any 2012.
L'equip del PSC, va dir, governava en aquesta època i també en els anys anteriors. Per
tant,  si  la dissolució no s'ha pogut portar a terme correctament en aquest  temps, la
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responsabilitat és de l'equip de govern. Va continuar dient que “nuestro grupo ya ha
dado margen suficiente, teniendo en cuenta que se debería haber hecho un seguimiento
para verificar que todo estaba correcto en su momento y no años después. Por estos
motivos no podemos votar a favor y les rogamos que las incidencias que comporten esta
disolución se resuelvan cuanto antes”.

A continuació el Sr. Massana va recordar que feia dos anys que la Sra. alcaldessa va
manifestar  que el retràs va ser un tema merament formal del Registre Mercantil, que es
va demorar però que ja s'havia subsanat i esperaven que no esperar un tercer any i va
anunciar que el seu vot seria l'abstenció.

El grup municipal de Ciutadans, també va anunciar que s'abstindria a la votació. El Sr.
Ibáñez va dir que havien tingut accés a la documentació dels compte anuals, tot i que el
seu grup no tenia representació al Consell d'Administració.

Finalment  va  intervenir  el  Sr.  Tort  per  puntualitzar  que  un  dels  motius  de
l'endarreriment d'aquest procés va ser la baixa del  treballador de Secretaria responsable
d'aquest procediment, que ha anat acumulant baixes per malaltia que han fet endarrerir-
ho,  i  agilitzar  els  processos  moltes  vegades  depèn  d’agilitzar  la  tramitació
administrativa.

7  –    DELEGACIÓ  AL CONSELL COMARCAL DEL BAIX  LLOBREGAT  PER  LA
GESTIÓ, EXECUCIÓ I POSTERIOR JUSTIFICACIÓ ECONÒMICA I TÈCNICA DEL
PROJECTE “A LA FEINA AMB TU” EN EL MARC DE LA LÍNIA D’ACTUACIÓ DE
PROJECTES  SINGULARS  DEL  PLA  METROPOLITÀ  DE  SUPORT  A  LES
POLÍTIQUES SOCIALS MUNICIPALS 2016-2019, 2a. CONVOCATÒRIA 2018-2019
 
Antecedents
 
1.- Considerant les necessitats que imposa l'actual conjuntura econòmica, tant als Ajuntaments
com a la ciutadania metropolitana, els Òrgans de Govern de l'Àrea Metropolitana de Barcelona
(AMB) han acordat mantenir el Pla metropolità de suport a les polítiques socials municipals i
obrir una nova línia de cooperació econòmica, que prioritza donar suport a les polítiques socials
dels Ajuntaments metropolitans i posa a la seva disposició un conjunt de recursos destinats a
complementar les actuacions que impulsen en l'àmbit del desenvolupament econòmic del seu
territori, amb l'objectiu de crear i diversificar l'activitat econòmica i de generar llocs de treball.
 
2.-  El Pla,  aprovat  pel  Ple  de l'AMB de 29 de març de 2016,  s'articula  al  voltant  de  dues
convocatòries (2016 i 2018) destinades a la recepció de projectes d’iniciativa municipal, que
seran valorats en el marc de les Bases i Directrius Reguladores establertes.
 
3.- El Consell Metropolità de l’AMB va adoptar, en sessió de data 25 de juliol de 2017, l’acord
d’aprovar les Bases i Directrius Reguladores del Programa Metropolità de suport a les polítiques
socials  municipals  2016-2019,  2a  convocatòria  2018-2019.  Aquest  acord  es  va  publicar  al
BOPB de data 7 d’agost de 2017 i al DOGC de data 11 d’agost de 2017.
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En el punt 3 d’aquestes Bases i Directrius Reguladores defineix com a actuacions prioritàries:
 

• Els  projectes  que  proposin  la  contractació  laboral  de  persones  aturades  per  a  la
realització d’actuacions de caràcter temporal i d’interès general i social, i que facilitin a
les persones participants adquirir experiència professional i millorar la seva ocupabilitat
(annex A).

• Els ajuts econòmics destinats al foment de l’autoocupació, la creació de microempresa i
pimes i iniciatives d’economia social (annex A i B).

• Les  contractacions  realitzades  per  empreses  i/o  entitats  que  desenvolupin  la  seva
activitat a l’àrea metropolitana de Barcelona (annex A i C) amb aportacions de fins el
50% dels costos salarials.

• Els  projectes  singulars  on  poder  posar  a  prova  innovacions  concretes  i  no
experimentades o molt poc esteses, amb l’objectiu principal de facilitar l’aparició de
noves oportunitats de creació d’ocupació, amb garantia de permanència mínima, tant
per compte propi com aliè, promoguts de manera individual per l’Ajuntament o amb
cooperació intermunicipal (annex K).

 
En el punt 5 de les mateixes indica que en el cas de projectes de cooperació intermunicipal que
agrupi diversos ajuntaments, s’identificarà en la proposta l’entitat gestora. Així mateix podrà
realitzar  aquesta  funció  per  delegació  expressa  dels  ajuntaments  promotors  del  projecte  el
Consell Comarcal o altres consorcis territorials que així s’acordin. L’entitat gestora del projecte,
i s’encarregarà de les gestions per a la recopilació i la presentació de la documentació de tots els
participants en el projecte.
 
En el  punt  6 afegeix que la seva execució afavorirà els  processos que permetin la inserció
laboral,  així  com la  formació i  pràctica  professional  dels  seus  participant,  per  la  qual  cosa
hauran  de  tenir  una  durada  mínima  de  sis  mesos,  exceptuant  casos  extraordinaris  de
substitucions  temporals  o  per  necessitat  de  projecte.  Es  tractarà  d’actuacions  que  siguin
competència de les entitats locals i que es puguin dur a terme dins el termini màxim de divuit
mesos.
 
En concret, la línia d’actuació de projectes singulars -i d’acord a l’especificat en l’annex K de
les  Bases  i  Directrius  Reguladores  esmenades-  té  per  objectiu  contribuir  a  reforçar  la
dinamització  i  generació  de  noves  oportunitats  per  a  la  creació  d’ocupació,  la  inserció
sociolaboral i la millora de la qualificació professional. Els projectes proposats han d’incloure
una perspectiva innovadora i diferenciada, obrint la possibilitat d’aprofundir en la millora de
competències  en  diferents  camps  temàtics,  l’aplicació  de  noves  metodologies  de  treball,  la
implicació directa del tercer sector, dels agents socials i econòmics dels territoris i prioritza,
entre d’altres, les següents iniciatives i projectes:
 

• Projectes  amb  creació  d’ocupació  en  concertació  i  implicació  dels  agents  socials,
educatius i econòmics del territori.

• Projectes  dirigits  a  l’apoderament  de  les  persones  desocupades,  amb  processos
individualitzats intensius de caràcter formatiu especialitzat, acompanyament i orientació
sociolaboral  i  treball  en  pràctiques,  que  millorin  i  acreditin  les  seves  competències
professionals.

• Projectes de cooperació intermunicipal a fi  de desplegar iniciatives conjuntes envers
l’ocupació i l’autoocupació.
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4.- És en aquesta línia d’actuació de projectes singulars que es proposa dur a terme el projecte
“A la feina amb tu”.  Aquest tindrà un abast  supramunicipals amb gestió centralitzada en el
Consell Comarcal del Baix Llobregat i amb la participació activa dels cinc ajuntaments de la
zona Delta (Castelldefels, Gavà, el Prat de Llobregat, Sant Boi de Llobregat i Viladecans). En
concret, proposa la creació d’un dispositiu format per quatre unitats que atendran a 100 persones
cadascun, duent a terme tasques d’acompanyament a la inserció de persones en situació d’atur a
través  d’una  metodologia  innovadora  que  contempli  un  sistema  d’informació  i  recursos
psicosocials amb l’objectiu d’aconseguir la inserció de les persones usuàries i la millora de la
qualitat de vida de les persones participants. El cost de la proposta és de 400.000 euros: l’AMB
aportaria el 80% del cost (320.000 euros), i els cinc ajuntaments participants el 20% restant
(80.0000 euros).
 
5.- L’assignació econòmica total atorgada per l’AMB a l'Ajuntament de Gavà és de 840.960,00
euros a distribuir en parts iguals entre les dues convocatòries, corresponent 420.480,00 euros a
la 2a convocatòria 2018-2019. L’assignació econòmica:
 

• no podrà en cap cas superar l’import total assignat a cada Ajuntament.
• l’AMB assumirà fins el 80% de l’import total del pressupost del programa o projecte

presentat i aprovat.
• l’import màxim de les propostes de projectes singulars no podrà superar el 20 % de les

assignacions econòmiques per convocatòria, disponibles per a cada ajuntament. En el

cas d’aquesta 2a convocatòria 2018-2019 aquest 20% assignat a l’ajuntament de Gavà
correspon a un import de 84.096 euros.

• podran iniciar-se a partir de gener del 2018 i quedar completament executades en un
termini no superior als 18 mesos i amb data màxima 30 de juny del 2020.

 
6.-  Tenint en compte tot l’esmentat, les característiques de la participació de l’ajuntament de
Gavà en el projecte proposat suposa l’atenció a 60 persones aproximadament i són les que a
continuació s’especifiquen:
 

Cost dispositiu Gavà (100%) Assignació AMB (80%) Aportació Ajuntament (20%)

60.000,00 € 48.000,00 € 12.000,00 €

 
La  part  no  finançada,  que  correspon  a  les  despeses  de  personal  propi  per  la  dedicació  al
projecte, anirà a càrrec de les aplicacions pressupostàries segons el detall següent:
 
La  part  no  finançada,  que  correspon  a  les  despeses  de  personal  propi  per  la  dedicació  al
projecte, anirà a càrrec de les següents aplicacions pressupostàries:
 
220162410A 120000018 RB Funcionaris Foment de l'Ocupació
220162410A 121000018 RC Funcionaris Foment de l'Ocupació
220162410A 160000018 Seguretat Social Foment de l'Ocupació
 
Fonaments de dret
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• Pla metropolità de suport a les polítiques socials municipals 2016-2019 aprovat pel Ple
de l'Àrea Metropolitana de Barcelona de 29 de març de 2016

• Les Bases i Directrius Reguladores del Programa Metropolità de suport a les polítiques
socials  municipals  2016-2019,  2a  convocatòria  2018-2019,  aprovades  per  acord  del
Consell Metropolità de l’AMB , en sessió de data 25 de juliol de 2017, i publicades al
BOPB de data 7 d’agost de 2017 i al DOGC de data 11 d’agost de 2017. En el punt 5 de
les mateixes s'indica que en el cas de projectes de cooperació intermunicipal que agrupi
diversos ajuntaments, s’identificarà en la proposta l’entitat gestora. Així mateix podrà
realitzar aquesta funció per delegació expressa dels ajuntaments promotors del projecte
el Consell Comarcal o altres consorcis territorials que així s’acordin. L’entitat gestora
del projecte, i s’encarregarà de les gestions per a la recopilació i la presentació de la
documentació de tots els participants en el projecte.

• L'article  84.2  de  la  Llei  Orgànica  6/2001,  de  19  de  juliol,  de  reforma  de  l'Estatut
d'Autonomia de Catalunya estableix que els governs locals de Catalunya tenen en tot
cas competències pròpies sobre les matèries següents, en els termes que determinin les
lleis:

i) La regulació de l'establiment d'autoritzacions i promocions de tot tipus d'activitats
econòmiques, especialment les de caràcter comercial, artesanal i turístic i foment de
l'ocupació.

• L'article l'article 25 1.  c)  del  Decret  Legislatiu  4/2003,  de 4 de novembre,  pel  qual
s'aprova el text refós de la Llei d'Organització Comarcal de Catalunya estableix que els
Consells  Comarcal  exerciran,  entre  altres,  les  competències  que  li  deleguin  els
ajuntaments, i que aquestes delegacions han d'anar acompanyades de la transferència
dels recursos necessaris.

• La competència per adoptar els acords de transferències de funcions o activitats a altres
administracions públiques correspon al Ple de la Corporació, òrgan que haurà d’adoptar-
los per majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, de conformitat amb allò
establert als articles 47.2.h) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de
règim local.

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a
l’aprovació del Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,
l’adopció del següent:
 
ACORD
 
Primer.- Delegar al  Consell  Comarcal  del  Baix Llobregat  les funcions d’entitat  gestora del
projecte “A la feina amb tu”. Com a tal, actuarà com ens interlocutor i responsable del projecte
davant l’Àrea Metropolitana de Barcelona i durà a terme les següents fases de sol·licitud del
projecte, la seva gestió i execució i conseqüent justificació econòmica i tècnica.
 
Segon.-  Comunicar, a l’Àrea Metropolitana de Barcelona que la quantitat de 48.000 euros de
l’assignació econòmica que té assignada l’Ajuntament de Gavà dins del  Pla Metropolità de
Suport  a  les  Polítiques  Socials  Municipals  2016-2019,  2a.  Convocatòria  2018-2019,  sigui
lliurada al Consell Comarcal del Baix Llobregat per a l’assumpció de les tasques esmentades.
 
Tercer.- Notificar el present acord als interessats i publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província.
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L'acord va ser aprovat per unanimitat dels regidors presents a la sessió en el moment de ser
adoptat l’acord (21), donant-se per tant el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre
legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article
47.2. – de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local .

--------

El Sr. Tort va explicar que fa aproximadament dos anys, l'Ajuntament de Gavà junt amb
el de Viladecans, va identificar que hi havia una mancança en l'atenció a persones amb
moltes  dificultats  d’inserció laboral,  que porten més  de dos anys  a  l'atur,  receptors
d'ajudes  socials,  amb  certificat  de  discapacitat  o  persones  amb  problemes  de  tenir
residència estable.
L'Àrea Metropolitana de Barcelona va suggerir que el millor era que hi hagués una
entitat  supramunicipal  per  gestionar  el  projecte  i  era  necessari  sumar  esforços  amb
altres municipis de la zona Delta. En un principi era amb Viladecans, i posteriorment
amb Castelldefels, Sant Boi i amb El Prat, i l’entitat supramunicipal que  ho farà serà el
Consell Comarcal del Baix Llobregat.
El projecte “La feina amb tú” es dotarà amb 60.000 euros, dels que 48.000 provenen de
la subvenció de l’AMB, i 12.000 del propi Ajuntament, que es transferien al Consell
Comarcal del Baix Llobregat per aquest encàrrec de gestió per donar suport a aquestes
persones amb més dificultats d’inserció sociolaboral.

La sra.  Parés  va destacar  que és  fonamental  el  treball  conjunt  i  coordinat  entre  els
municipis  de  la  Zona  Delta  pel  desenvolupament  dels  programes  que  busquen  la
inserció laboral dels nostres veïns i veïnes, i que per tant votarien a favor.

A continuació el  Sr.  Herrera va expressar que aquest projecte que en principi és de
suport  a  polítiques  socials  municipals,  centra  les  seves  actuacions  en  persones  en
situació  d'atur,  empreses  d'economia  social,  projectes  singulars,  etcètera,  permetent
processos d'inserció laboral. Demanaven però, que encara que es delegui en el Consell
Comarcal, es faci un seguiment de les activitats i es demani un informe de l'impacte
d'aquest  projecte per  veure  els  efectes  positius  que s'espera que generin a la nostra
ciutat.

Seguidament el Sr. Ibáñez va exposar que tal i com havia dit el tinent d'alcalde, es tracta
d'un projecte de cooperació intermunicipal de polítiques socials, i troben molt adequat
la delegació en el Consell Comarcal del Baix Llobregat com entitat gestora d'aquest
projecte, motiu pel qual el seu vot seria favorable.

El Sr. Tort va afirmar que, com no pot ser d'una altra manera, hi haurà seguiment del
projecte i que entre els cinc municipis s'activi al menys a 1.700 persones desocupades i
es preveuen uns ratis d'inserció del 60%, per tant, tot el que sigui superior seria encara
més  exitós,  i  és  una oportunitat  per  a  donar  acompanyament  molt  més  exhaustiu  a
persones que ho necessiten.
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8 –   APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES DEL CONCURS “ARTS I 
DRETS HUMANS” GAVÀMÓN-2018
 
Antecedents:
 
1.- La Cap de la Unitat de Igualtat i Ciutadania, ha emès informe, mitjançant el qual exposa que:
 
GAVAMÓN, és una mostra drets humans, que pretén visualitzar els esforços i iniciatives que
persones i institucions porten a terme per a millorar el compliment d’aquests drets en tot el
planeta, i denunciar on aquests estiguin sent vulnerats.
 
La Mostra, que enguany celebra la catorzena edició, incorpora diferents disciplines artístiques
com a mitjà de difusió dels drets humans i  com a eina de transformació social.  Al 2018 el
concurs es centra en l’àmbit dels relats breus. Per això convoca un concurs per al foment de la
creació artística en aquesta temàtica.
 
Això dóna sentit a l’adhesió de la ciutat a la Carta Europea de Salvaguarda de Drets Humans a
la Ciutat i a la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, que manifesten que la
ciutat és avui un lloc de trobada i es fa una crida a les entitats locals per assumir aquest valor de
manera activa i implicar-se col·lectivament per tal que tothom a la ciutat tingui oportunitats per
avançar cap a una millora de les seves condicions de vida.
 
Els objectius del concurs són:
 

• Aplicar a la ciutat els principis marcats tant per la Carta Europea de Salvaguarda dels
Drets Humans a la Ciutat i la Carta-Agenda Mundial dels Drets Humans a la Ciutat, a
les que Gavà és adherida.

 
• Implicar a la ciutadania en general en la creació de obres i peces d’art per a la difusió

dels  Drets  Humans  i  així  promoure  la  sensibilització  envers  a  aquest  drets
conjuntament amb els agents locals.

 
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores
del concurs.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  El  Ple de l’Ajuntament  de Gavà de data  26 de febrer de 2004 va aprovar  l’adhesió de
l’Ajuntament a la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat Xarxa de Pobles
i Ciutats pels Drets Humans, i  el  Ple de data 31 de gener de 2013 va aprovar l’adhesió de
l’Ajuntament  a  la  Carta  Agenda  Mundial  dels  Drets  Humans  a  la  Ciutat.  Amb l’adhesió  a
aquestes cartes, s’adquireix el compromís de l’Ajuntament en la promoció i consolidació dels
drets humans de totes les persones que habitin a la ciutat, d’acord amb les competències que té
reconegudes.
 
2.- La promoció de la cultura està catalogada com a competència pròpia dels municipis, segons
el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases del règim
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local,  per  la  Llei  27/2013,  de  27  de  desembre,  de  racionalització  i  sostenibilitat  de
l’administració local, al seu article primer, punt 8.
 
3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i  president de l’Àmbit de Benestar i  Acció Social,  sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  inicialment  les  Bases  Reguladores  del  concurs  “Arts  i  Drets  Humans
GavàMón”, una còpia de les quals s’annexa al present acord.
 
Segon.-  Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (8 PSC. 4 C's, 3 ERC, i 2 CiU), cap en contra
i quatre (4) abstencions (2 GSSP i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

---------

El tinent d'alcalde de Benestar i Acció Social va explicar que es tracta d'un certamen pel
foment dels drets humans arreu del món, de fer una contribució de la ciutat a nivell
d'entitats i col·lectius i de persones per fomentar els drets humans a Gavà. Dins d'aquest
certamen que es fa a la tardor, hi ha una iniciativa que és un concurs d'Arts i Drets
Humans, en el qual les persones que fomenten les arts al municipi presenten les seves
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iniciatives per concursar, i el que es presenta ara són les bases per incentivar aquest
certamen.

Seguidament  el  Sr.  Bondia  va  manifestar  que  el  seu  grup  municipal  valora  molt
positivament el  concurs  com idea,  però s'hauria de millorar  la  metodologia.  Troben
insuficient la forma en la què s'implica a la ciutadania, tenint en compte que és un dels
objectius principals d'aquest concurs.
Encara que els premis econòmics per als guanyadors i guanyadores han anat pujant el
seu import als darrers anys,  són insuficients i se'ls podria afegir algun premi d'ús social.
També seria oportú preparar aquest certament juntament amb els centres escolars de la
ciutat   i  incloure'l  com una activitat  formadora dintre  de  la  programació  de l'ESO,
Batxillerat i Cicles.
També va sol·licitar l'actualització de l'apartat “Gavà Solidària” de la pàgina web de
l'Ajuntament, per tal que la gent pugui veure la informació de les edicions anteriors,
perquè amb la informació actual sembla que només es desitgi aparentar que es cobreix
l'expedient de solidaritat des del govern. Per aquest motiu, el seu grup municipal es va
abstindre a la votació de les bases.

El Sr. Massana va exposar que enguany es celebra la catorze edició d'un concurs de
relats  breus,  sempre  com  a  mitjà  de  difusió  de  drets  humans  i  com  a  eina  de
transformació  social.  Però  des  d'ERC,  creuen  que  no  és  l'actitud  adient  d'aquesta
regidoria  i  govern municipal  el  vetar  iniciatives  ciutadanes que  volien denunciar  la
vulneració més important precisament dels drets humans patida a Catalunya els últims
quaranta  anys.  La  jornada  de  participació  ciutadana  titulada  “Democràcia,  Drets
Humans a Catalunya”, va ser vetada per a ser inclosa a la mostra Gavamon, tota una
incongruència per una mostra que té per objectiu donar a conèixer les discriminacions
existents  per  prevenir  la  vulneració  i  presentar  Gavà  com una  ciutat  que  defensa  i
promou  els  drets  humans,  amb  el  compromís  de  les  entitats  locals,  tota  una
incongruència.
Va finalitzar anunciant que en el concurs Arts i Drets Humans Gavamon 2018, dels
“Relats breus”, votarien a favor.

9 –   APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS DE LES ACTIVITATS DIRIGIDES A LES 
PERSONES GRANS 2018-2019
 
Antecedents
 
1.- La Cap del Departament d’Acció Social i Mediació ha emès informe mitjançant el qual
exposa que:
 
El Departament d'Acció Social i Mediació te l’encàrrec de planificar, organitzar i gestionar el
Programa d’Activitats anual que es duen a terme en els casals municipals de la Gent Gran.
 
És en el marc i compromís de la promoció de les persones i de les persones grans al llarg de la
vida que s’articulen les diferents activitats a les instal·lacions municipals i als espais oberts de la
ciutat.
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Així  cada  any  s’organitzen  tot  un  conjunt  ampli  i  divers  d’activitats  que  afavoreixin  el
manteniment d’una activitat saludable per a l‘òptim desenvolupament de les persones, en aquest
cas, de les persones de més de 60 anys.
 
La proposta de preu públic en funció de les diferents activitats, és la següent:
 
Activitats trimestrals Preu Públic Preu Públic amb tiquet regal
Cursos/trimestre 25,00 € Gratuït
Tallers monogràfics/trimestre 25,00 € Gratuït
Divendres en forma/trimestre 19,00 € Gratuït
 
En la proposta de preu públic es produeix una desviació entre els costos de les activitats i els
ingressos  previstos.  Aquesta  situació  ve  motivada  per  la  població  destinatària,  les  persones
grans de la ciutat, i la finalitat pretesa, el manteniment d’un col·lectiu sa, independent per a les
activitats de la vida diària i capital social de la ciutat. I són aquests motius d'interès socials que
es proposa un preu públic per sota del cost de les activitats d’aquesta forma assegurem un cost
per a la persona gran sostenible per a la seva economia i permetent així l'accés a les activitats de
la gent gran, que afavoriran una millora de la salut en sentit ampli i que fa possible persones
més actives i interessades pel seu entorn social i cultural.
 
2.- L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera i estudi de costos per a la
determinació del grau de cobertura dels preus públics de les activitats dirigides a les persones
grans 2018-2019.
 
Fonaments de Dret
 
1.- L’article 3 de la Llei 12/2007, d'11 d'octubre, de serveis socials estableix com a finalitat dels
serveis socials assegurar el dret de les persones a viure dignament durant totes les etapes de la
vida mitjançant la cobertura de llurs necessitats personals bàsiques i de les necessitats socials,
en el marc de la justícia social i del benestar de les persones. Així mateix, l’article 7 de la Llei
12/2007,  regula  com  a  situacions  amb  necessitat  d’atenció  especial,  entre  d’altres  la
vulnerabilitat, risc o dificultat social per a la gent gran.
 
2.-  La  promoció  de  la  Cultura,  de  l’esport  i  d’ús  del  temps  lliure  està  catalogada  com a
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
3.- L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.”
 
Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a mínim
el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el  44.2 diu que "Quan existeixin raons
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socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar preus
públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..."
 
L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de
les Bases del Règim Local.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació dels preus públics.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i  president de l’Àmbit de Benestar i  Acció Social,  sotmet a
l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança, Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció dels següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar els preus públics de les activitats dirigides a les persones grans 2018-2019,
que a continuació es detallen, segons l’estudi de costos que obra a l’expedient.
 
Activitats trimestrals Preu Públic Preu Públic amb tiquet regal

Cursos/trimestre 25,00 € gratuït

Tallers monogràfics/trimestre 25,00 € gratuït

Divendres en forma/trimestre 19,00 € gratuït
 
Segon.- La liquidació d'aquests preus públics vindrà regulada per la següent normativa:
 

1. La matrícula de les activitats es formalitzarà en un únic procediment abans de l'inici de
les activitats del primer trimestre, desprès en cada trimestre s'emetrà rebut de l'activitat
d'aquest moment.

2. L'import  de  les  activitats  del  primer  trimestre  es  liquidarà  en  el  moment  de  la
formalització de la  matrícula.  S'hauran d'abonar,  com a màxim,  en el  termini  d'una
setmana des de la formalització de la mateixa i les dels següents trimestres es farà un
pagament parcial. Aquest abonament es farà mitjançant domiciliació bancària.
No s’acceptarà cap matricula ni reserva de plaça sense la prèvia presentació, dins els
terminis establerts en cada moment, de les dades bancàries corresponents.

3. L'import de les activitats del segon i tercer trimestre, es liquidarà en dues parts:
• Primera  part,  en concepte  de reserva de plaça,  per  import  de  8€ per  cursos

trimestrals  i  8€  pels  divendres  en  forma,  en  el  moment  de  formalitzar  la
matrícula.

• Segona part, de 17 € i 11 € respectivament, durant les setmanes prèvies a l'inici
dels cursos.

4. Els imports abonats en concepte de "reserva de plaça" només es retornarà per causes
mèdiques  degudament  documentades  o  d'altres  de  força  major  i  en  el  cas  que
l'ajuntament anul·li el curs per qualsevol circumstància.
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5. En cas de baixes o impagaments, es gestionarà la llista d'espera.
 
Tercer. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a
la seva publicació.
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, i 1 CiU- Sr. Castellano), cap
en contra i nou (9) abstencions (4 C's, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Novament va ser el  Sr.  Diaz qui va exposar aquest punt  i  explicà que es tracta del
programa  d'activitats  per  a  les  persones  grans  2018-2019,  per  a  fomentar  la  seva
participació a les activitats.

El  Sr.  Herrera  va  dir  textualment  que  “Al  estudiar  los  precios  públicos  para  las
actividades  comprobamos  que,  un año más,  el  gobierno ha subido  el  precio de  las
actividades para la gente mayor. Es por este motivo que no podremos votar a favor, nos
abstendremos. Por otra parte, desde nuestro grupo deseamos saber si hay algún tipo de
ayuda o subvención que no sea sólo el tiquet regalo para la gente mayor que no puede
pagar el precio de estas actividades”.

Va tornar a intervenir el Sr. Díaz, qui va enllaçar també amb la intervenció anterior del
seu grup polític dient que no es pot estar aquí i allà. En el cas del concurs de Gavamon,
és  un  concurs  molt  consolidat  que  va  ser  iniciat  per  una  regidora  d'Iniciativa  per
Catalunya, i continua de forma força potent. Va lamentar que el grup del Sr. Herrera es
desmarqués d'aquest punt, tractant-se d'una formació política d'esquerres.
Respecte als cursos per a la gent gran, és un preu públic que està per sota del preu del
curs  i  que  altres  Ajuntaments  també  estan  en  la  mateixa  línia,  com  Barcelona  o
València. Tothom que estigui dintre de l'edat i vulgui fer un curs d'aquests, pot fer-ho, o
pels preus públics o anant als Serveis Socials de l'Ajuntament si no ho pot pagar. Va
finalitzar dient que a aquestes alçades del mandat, ja saben com funciona i li consta
perquè visiten molt sovint el seu departament, i si  tenen coneixement d'això i diuen
aquestes coses, no entén la seva manera de fer política.

Va demanar la paraula de nou el Sr. Herrera manifestant que la resposta donada li va
semblar ofensiva,  però independentment  d'això va dir  que s'havien pujat  els  preus i
havia preguntat si havia algun tipus d'ajut econòmic o subvenció per a la gent que no
pot pagar aquests cursos, per tant, va demanar que li contestés.
El Sr. Díaz va respondre que li havia contestat molt clarament i l'assistència al Ple ho
tenia molt clar, i va finalitzar convidant al Sr. Herera al seu departament per aclarir els
dubtes que tingués.
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Finalment, la  Sra. alcaldessa va respondre al Sr.  Herrera  dient que si  hi ha alguna
persona  gran  que  no  pot  pagar  aquests  cursos,  s'analitza  pels  Serveis  Socials,  i  si
procedeix, es subministra l'ajut social que correspongui. D'altra banda, va aclarir que
s'està parlant d'un preu públic, que per llei, ha de cobrir el cost del servei sempre, no és
una taxa. Si no es cobreix el cost del servei, es considera i s'ha de justificar que és per
raons d'interès social o interès públic, que es el cas. El preu públic ja està subvencionat i
està finançant part del cost del servei.

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

10 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS
 
Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 14 de març fins al 16 d'abril de 2018.
 
Així mateix, és dóna compte al Ple del decret dictat per l'alcaldessa, en virtut de les atribucions
que legalment té conferides, DE0890/2018, de 22 de març d'enguany, que textualment diu:
 
« Identificació de l'expedient
 
Expedient número ASP82/2018, relatiu a l'aprovació Pla Local de Joventut 2018-2021 .
 
Fets
 
El tècnic de Joventut i Cooperació ha emès informe mitjançant el qual, de manera resumida,
exposa:
 
" El Pla Local de Joventut és l’eina que serveix per desenvolupar les polítiques de joventut de
la ciutat. Aquest Pla Local parteix de la reflexió prèvia de la Regidoria de Joventut a través de
les següent dimensions:
 

• Anàlisi prèvia de la regidoria i l’equip tècnic.
• L’experiència acumulada a la ciutat amb les polítiques de joventut.
• Les bases establertes per la Direcció General de Joventut i el Pla Nacional de Joventut

de Catalunya 2010-20.
 
El Pla de Joventut de Gavà també és l’eina necessària, per optar a la presentació de projectes
per al seu suport a través del Contracte Programa de la Generalitat de Catalunya.
 
Aquest pla pretén:
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• Renovar  les  polítiques  de  joventut  municipals  establertes  al  darrer  Pla  Local  de
Joventut de 2012.

• Analitzar el què s’ha fet fins el moment.
• Analitzar amb detall la realitat i les necessitats del col·lectiu juvenil de Gavà.
• Dissenyar  i  concretar  les  grans  línies  de  treball  de  les  polítiques  de  joventut  del

municipi.
 
La finalitat  principal  del  Pla Local  de Joventut  de Gavà ha de ser treballar vers la plena
emancipació i participació de les persones joves del municipi.
 
L’objectiu és ajudar a formar joves amb autonomia, capaços d’enfrontar-se al seu propi procés
d’emancipació,  i  a  la  participació  que  ha  de  permetre  construir  comunitat  i  enriquir-se
emocionalment.
 
El Pla Local de Joventut 2018-21, planteja les concrecions pràctiques a través de programes,
que tenen per objectiu ordenar les propostes recollides al llarg del procés i dotar-les de sentit i
context. Responen a les necessitats detectades, així com a les principals línies estratègiques
determinades per la pròpia regidoria.
 
El Pla Local de Joventut ordena els programes a través de les següents categories:

• Espai Jove La Casa Gran
• Educació
• Treball
• Habitatge
• Cohesió social i territorial
• Salut
• Cultura i oci
• Informació i serveis d’assessorament
• Participació

 
El Pla ha permès analitzar les polítiques de joventut realitzades fins al moment, analitzar-les i
adequar-les a les necessitats i prioritats definides al llarg de tot el procés. " .
 
Fonaments de Dret
 

1. Les activitats en matèria de Joventut que realitzin els municipis, s’ha d’entendre que
segons  l’article  142  de  l’Estatut  d’autonomia  de  Catalunya  (EAC),  estableix  que
“correspon a la Generalitat la competència exclusiva en matèria de joventut”. Aquesta
competència no ha estat delegada als municipis per la Generalitat de Catalunya. Així,
l’article 13 de la Llei de polítiques de joventut (LPJ) estableix que la participació dels
municipis  en l’execució  de les  polítiques  de  joventut  –competència autonòmica– es
durà a terme com a actuació complementària.
 En concret, aquesta actuació municipal es preveu en relació amb:
    L’elaboració de plans locals de joventut
    La detecció i l’estudi de les necessitats juvenils
    La promoció de l’emancipació
    La creació i la gestió de serveis necessaris per a l’execució de les polítiques de
joventut
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    Altres.
 Pel que fa a les funcions de l’òrgan dels ens locals responsable en matèria de joventut,
l’article 15.1 LPJ els encomana “encapçalar el treball transversal amb la resta d’àrees
del  municipi  en tot  allò referent  al  disseny,  el  desenvolupament i  l’aplicació de les
polítiques de joventut desplegades al municipi” (interdepartamentalitat). Així mateix, li
encomana “les  funcions de  cooperació  interadministrativa  en matèria  de joventut”
(interinstitucionalitat).  En  la  mesura  en  què  això  anterior  afecti  a  les  polítiques
d’ocupació  juvenil,  ho  farà  per  la  via  de  les  actuacions  municipals  anomenades
“complementàries”.

2. L'article  12.1  de  Llei  19/2014,  del  29  de  desembre,  de  transparència,  accés  a  la
informació pública i bon govern, estableix que :
"L’Administració ha de fer públics, en aplicació del principi de transparència, els plans
i els programes anuals i pluriennals, de caràcter general o sectorial, que estableixen
les directrius estratègiques de les polítiques públiques. Així mateix, s’han de publicar
les auditories internes i externes d’avaluació de la qualitat dels serveis públics."

3. L'òrgan competent per a la l'aprovació del Pla Local de Joventut, atenent que l'objectiu
d'aquest  Pla és la transversalitzar l’acció municipal  cercant  la  coherència entre  la
política de joventut  i  la  resta  de  polítiques  municipals  així  com entre  els  diferents
departaments municipals, és la senyora alcaldessa , en virtut de la competència que li
atorga l’article 21.1.s) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim
local.

 
Resolució,
Per tant, resolc:
 
Primer. Aprovar el Pla Local de Joventut 2018-2021, una còpia del qual s'annexa al present
acord.
 
Segon. Publicar  el  Pla  Local  de  Joventut  2018-2021 al  portal de  Transparència  de
l'Ajuntament de Gavà, d'acord amb el que preveu l'article 12.1 de la Llei 19/2014, del 29 de
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern."

----------

El regidor de Joventut, Sr. Eric Plaza, va explicar que amb l'aprovació del Pla Local de
Joventut, el jovent de Gavà obté un gran projecte de ciutat adaptat al segle XXI, però
també s'obté un pla que posa les bases pel que serà la ciutat dels propers anys.
De l'anàlisi de la ciutat pels joves, s'ha detectat la manca d'oci nocturn i de polítiques
d'habitatge exclusivament pels joves, però han valorat molt positivament els serveis que
troben a l'espai jove de la Casa Gran, l'increïble espai natural protegit de Gavà, o els
fantàstics equipaments públics.
Moltes accions incorporades al Pla Local de Joventut ja s'han vingut realitzant aquests
últims anys, com és el cas del programa d'oci nocturn potent, el carnet jove vigent des
de fa unes setmanes, o algunes assessories especialitzades a la Casa Gran.
La joventut no es només oci, també volen serveis assequibles, propers i útils per les
seves vides. Tot això queda reflectit en el Pla Local de Joventut, i són projectes que es
posaran  en  marxa,  com una  xarxa  de  transició  escola-treball,  beques  de  transport,
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polítiques  d'habitatge  juvenil,  programes  de  diversitat  sexual,  plans  d'igualtat,
programes d'estiu, o assessories de mobilitat internacional.
Va destacar especialment tot el tema de participació jove, del que s'han rebut algunes
propostes a les xarxes socials, com ara la creació  d'un fòrum jove de participació local,
on els joves i representants de les entitats locals, o Ampas, o a través de representants de
les escoles puguin participar i dir directament a l'Ajuntament com millorar la ciutat.

És un pla viu que s'adapta al nostre jovent, i va agrair especialment als joves i entitats
que han participat en l'elaboració del Pla Local de Joventut, als partits polítics que han
participat aportant les seves esmenes que han ajudat a fer encara millor aquest pla i fer
un full de ruta plural independentment de la seva ideologia, com les esmenes del Partit
Popular  com ara  la  proposta  de incloure  accions  dirigides  a   joves  emprenedors,  o
adaptar el pla a accions de nova ciutadania. També les esmenes del grup municipal de
Ciutadans, con la de continuar amb el Servei de Garantia Juvenil, i la idea de vincular
els joves amb associacions de veïns.
Del grup municipal d'ERC, s'ha incorporat la idea de tenir en compte a les Ampes com a
entitats  no  juvenils,  però  que  treballen  temes  d'absentisme  o  amb joves  de  manera
constant a través de les escoles.
Va dir, per concloure, que és un pla que  pretén adaptar l'Ajuntament a les necessitats
dels joves de la ciutat.

En el torn de paraules va intervenir la Sra. Parés, regidora del Partit Popular, qui va
expressar  que:  “Des  del  Grup  Municipal  Popular  agraïm  el  treball  tècnic  per  a
l'elaboració  d'aquest  Pla  Local  de  Joventut  i  tornem  a  fer  les  consideracions  ja
comentades en la reunió mantinguda amb els diferents portaveus i que també van ser
enviades al departament competent.
Tal i com ja vaig comentar  a les reunions mantingudes, estem davant d'un Pla que serà
efectiu  segons  la  voluntat  i  les  necessitats  del  moment  canviant  i  per  tant  la  seva
limitació temporal deixa la porta oberta a un Pla viu que s'adapti a la realitat de la ciutat.
Això no és incompatible amb que el Pla inclogui un calendari d’execució amb un de
pressupost. Considerant la complexitat de determinar el pressupost del Pla atenent que
avarca 4 anys i  la  transversalitat  de  les seves accions,  podria  incloure,  al  menys  el
pressupost destinat a Joventut l’any 2018. 
Parlar  de joventut  és parlar de manera àmplia i  potser distingir  entre adolescència i
joventut hagués fet un pla amb accions més concretes adequades a cada moment vital.
Donada la  importància  de la  formació i  ocupació,  trobem a faltar  accions dirigides
també als joves emprenedors.
A més d’un seguiment anual  fora bo que es fes també la presentació del balanç anual
per  poder  valorar  l’efectivitat  del  Pla  i  el  compliment  dels  seus  objectiu.  Estarem
observants a l’aplicació d’aquest Pla”.
A continuació va intervenir el Sr.  Herrera, qui va manifestar que el Pla li semblava
correcte,  encara  que  genera  un  contingut  específic  molt  limitat  per  a  la  ciutat.  No
obstant, esperen que el govern informi anualment de la realització i de l'evolució del
Pla.
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En el torn del grup municipal d'ERC, el Sr. Massana va agrair la incorporació de les
seves esmenes, però va criticar la poca participació de la joventut, perquè només van
haver-hi sis persones, i per tant, calen més solucions perquè aquesta gent s'impliqui.

Seguidament, el Sr. Ibáñez digué que “Nos alegramos de que se apruebe el Pla Local de
Joventut,  al  que  Ciutadans-Gavà  presentó  varias  propuestas  como  oposición
responsable que somos. Queremos dar las gracias por haber recogido algunas de las
aportaciones, y también por el trabajo realizado”.

Finalment, va tornar a intervenir el Sr. Plaza, per agraïr les intervencions dels partits
polítics, i va donar la raó al Sr. Massana respecte de la poca participació del jovent, i va
lamentar profundament el comentari de Gavà sí se puede quan diu que el contingut és
molt limitat, quan ells no van presentar ni una sola esmena en el Pla Local de Joventut.

11 – PRECS I PREGUNTES
 
En el torn de precs i preguntes, la Sra. Alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups municipals. Tot seguit
es  reflecteix  a  l’acta  el  contingut  de  les  interpel·lacions  formulades  i  de  les  corresponents
respostes.

El primer grup a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular els precs o
preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el grup municipal de Cituadans.

El regidor d'aquest grup, Sr. Ibáñez va exposar que: “ La Asociacion de Vecinos de La Sentiu
nos  transmite  su  queja  por  no  poder  realizar  un  curso  de  Internet  al  no  tener  en  su  local
conexión ADSL.
Dado que según nos han expuesto la compañía les indica que se puede contratar este servicio
por un período mínimo de 3 meses y que el coste estaría alrrededor de los 200 €, desde el Grupo
Municipal de C’s Gavà hacemos el siguiente ruego:  Que el equipo de gobierno acceda a la
petición de contratar la conexión a Internet durante el período mínimo que exige la compañía
para que puedan dar el cursillo de Internet a sus vecinos y asociados”.

Per part de l'equip de govern va contestar el tinent d’alcalde, sr. Jordi Tort, dient que l'equip de
govern és  coneixedor  d'aquesta  petició,  i  de  fet,  a  l'equip municipal  cedit  a  l'associació es
contractarà l' ADSL no només per a aquests tres mesos, sinó perquè ja quedi per a posteriors
usos que pogui tenir l’equipament.

En un segon prec, el Sr. Ibáñez va explicar que: “El passat 23 de març, el Consell de Ministres
va aprovar el Reial Decret Llei 1/2018, de 23 de març, que permet als ajuntaments invertir
el  superàvit  sense  la  necessitat  d’esperar  a  la  Llei  General  de Pressupostos de l’Estat  i
ampliant  la  cartera  i  els  programes  de  les  inversions  financerament  sostenibles,  podent
destinar-lo a sectors com la seguretat i l’ordre públic, la protecció civil, serveis de prevenció
i  extinció  d’incendis,  assistència  social  primària,  infraestructures  educatives,  socials,
culturals, esportives i béns immobles per a poder equipar instal·lacions municipals.
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Des de Ciutadans creiem que es absolutament necessari posar per davant els interessos dels
veïns i veïnes per sobre de qualsevol altre i poder realitzar les inversions necessàries per
desenvolupar i enfortir l’Estat del Benestar, invertint en aquells sectors que són els seus
pilars bàsics i que a la vegada comportin un augment de les polítiques actives d’ocupació
local.
D’altra banda segons les dades de març de 2018 proporcionades pel Ministeri d’Ocupació i
Seguretat Social hi ha a Catalunya un total de 411.461 aturats.
De la  mateixa manera  els  fets  delictius  a  Catalunya van  créixer  en  2017 un 4,18% en
comparació de l'any anterior i la sensació d’inseguretat es fonamenta en la manca d’efectius
policials.
Amb  aquest  Prec  volem  pal·liar  aquests  dos  grans  problemes  des  de  l’administració
municipal i per això hem de fer ús del Real Decreto-Ley 1/2018, de 23 de marzo, por el que
se prorroga para 2018 el destino del superávit de las corporaciones locales para inversiones
financieramente sostenibles y se modifica el ámbito objetivo de éstas.
Donat que exposa en el seu article 2. Apartats A y B que la inversió podrà tindre reflex
pressupostari, entre altres, als grups de programes següents:
132. Seguretat i Ordre públic.
133. Ordenació del tràfic i estacionament.
153. Vies públiques.
454. Camins veïnals.

És per tot l'anterior, que donat el elevat import del Romanent de Tresoreria i amb l’objectiu
de  fomentar  la  creació  de  llocs  de  treball  i  augmentar  la  seguretat  ciutadana  el  Grup
Municipal de Ciutadans (Cs) a l´Ajuntament de Gavà, proposem en els àmbits d'afectació
exposats en l'art.2. A y B del Real Decret-Llei 1/2018 el següent prec:  

1.  Que  l’Ajuntament  de  Gavà  prioritzi  la  creació  de  llocs  d'ocupació  de  caire  social,
mitjançant  l’ampliació  de  les  places  i  de  la  temporalitat  dels  contractes  dels  Plans
d'Ocupació d el nostre municipi.
2. Que l'equip de Govern cobreixi les places vacants de Policia Local i creï noves places de
Policia Local, fins a arribar com a mínim als efectius policials que hi havia l'any 2008.
3. Que s’ampliïn substancialment les partides destinades a manteniment de via pública, tant
de pintura i d’asfaltat com de manteniment i millora de les voreres”.

Va contestar també el Sr. Tort, qui va explicar que entenia que més per desconeixement que
per  mala  fe,  s'havien  barrejat  una  sèrie  de  temes  que  no  tenien  rés  a  veure.  A la  part
expositiva s'havia dit que el Decret 1/2018 són inversions financerament sostenibles però
després es demanava al prec que es realitzés una despesa en personal i per tant no es pot fer
amb diners destinats a inversions financerament sostenibles.
Quant a les places de substitució, va recordar que actualment l'Ajuntament està subjecte a les
prescripcions de la Llei 27/2013 del govern de Partit Popular “que vostès aguanten a Madrid, tot
i els títols falsos i les cremes de supermercat, i l'aguanten amb una llei que no permet fer més
despesa en Capítol I perquè es té limitada la massa salarial”.
D'altra banda, va informar que l'Ajuntament té altres vies per fer plans d'ocupació. En els dos
últims anys s'han tingut 158 persones a l'Ajuntament com a plans d'ocupació i s'ha reforçat el
servei de platja per a l'estiu, amb sis agents de Policia Local, on  no hi ha cap plaça vacant, a
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excepció  d'una  que,  malauradament,  no  hauria  de  ser-hi.  Hi  han  tres  places  cobertes  amb
comissions de servei que quedaran cobertes definitivament abans del mes d'agost, perquè hi ha
un procés obert per cobrir-les de manera definitiva.
Respecte a les inversions en via pública, estan previstes per l'equip de govern i es portaran  als
propers plens.

Va demanar la paraula de nou el Sr. Ibáñez, qui va fer una precisió: “quan va dir els números
132,133, 153 i 454, correspon als números del Decret 1/2018 de 23 de març, on s'especifica que
es poden fer aquest tipus d'inversió com financerament sostenibles”.
Respecte a les places de Policia, i en general pel Capítol I,  hi han excepcions, i una d'elles és la
de necessitats, com per exemple la d'ordre públic.

Novament va intervenir el Sr. Tort, que va respondre que li hauria d'aclarir el Sr. Interventor què
es una inversió i què es una despesa. Les despeses de personal i Capítol II són una despesa, no
una inversió financerament sostenibles, però el govern de Madrid és el que impedeix aquestes
ampliacions.

A continuació la Sra. alcaldessa va donar la paraula al Sr. Interventor, qui va aclarir que: “Parla
de programes en els que es poden fer Inversions-Capítol VI, que és un programa de seguretat,
ordenació de vies públiques, i camins veïnals. Però evidentment el Capítol VI no és Capítol I,
que és  de personal  i  no entraria  dintre  del  concepte  d'inversions financerament  sostenibles.
Encara  així  no  totes  les  inversions  del  Capítol  VI  tampoc  poden  entrar  com  inversions
financerament sostenibles perquè per exemple hi ha vehicles, no els de la Policia que sí que
poden entrar, però hi ha altes que no, no entrarien tampoc  les aplicacions informàtiques o el
mobiliari perquè són excepcions a la regla del Reial Decret”.

El Sr. Ibáñez va preguntar a l'interventor si al Capítol I hi han excepcions com per exemple en el
cas dels cossos de seguretat,  que en determinades condicions es pot  sobrepassar i  es poden
cobrir les taxes de reposició per sobre del zero que marca com a general, però la Sra. alcaldessa
va aclarir que ara s'estava parlant de la Llei de Pressupostos Generals, quan s'estava parlant del
Reial Decret per destinar el romanent de Tresoreria, que no es pot destinar a Capítol I sinó a
inversions financerament sostenibles que és Capítol VI. Per tant, li va demanar al Sr. Ibáñez que
si tenia algun dubte sobre la pregunta que havia formular, que la formulés en el torn de precs i
preguntes si li sobrava alguna, o per escrit, però que no barregés temes, que és el que abans
intentava dir-li al Sr. Tort.

Seguidament, en un altre prec també de C’s, el sr. Gavilán, exposà que: “Con la llegada del buen
tiempo se intensifica el uso de las zonas peatonales y de nuestro paseo marítimo en Gavà Mar.
El  aumento  de  transeúntes  se  va  acompañado  por  incivismo  de  algunas  personas,  que  no
recogen los excrementos de sus mascotas. El grupo municipal de C's realiza el siguiente ruego:
que se realice una campaña especial de recogida de heces de perros en la zona de la playa y las
ramblas”.

Per part de l'equip de govern, va respondre la regidora Sra. Badia informant que  durant l'any
2015, es van engegar diferents campanyes de Civisme dirigides als propietaris de gossos en tot
el municipi. La policia municipal duu a terme de manera continuada accions per conscienciar
als  ciutadans,  propietaris  d'animals  de  companyia,  per  aconseguir  una  ciutat  neta.
Una altra mesura duta a terme va ser la de modificar l'Ordenança Municipal per endurir les
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sancions derivades d’actes incívics, incloent la no recollida de les deposicions dels animals de
companyia.
La policia té un servei específic de policies de paisà, que s'encarreguen de controlar les zones i 
llocs susceptibles d'accions incíviques. Aquest llocs triats, van ser consensuats amb l'empresa 
municipal Presec, ja que una brigada realitza supervisió i recollida de les deposicions per tot el 
municipi, la qual va facilitar una sèrie de zones i llocs concrets on havien detectat que sovint es 
produïen deposicions i no es recollien. 

Aquestes campanyes dirigides als propietaris d'animals de companyia són contínues, per part 
d'agents cívics i agents de policia i augmenten d'intensitat en funció de la zona o del barri.
Es continuarà, va dir,  treballant en totes les direccions per a tractar de disminuir al màxim 
aquestes desagradables situacions, no només a Gavà Mar sinó a tota la ciutat. 

Finalitzats els precs, el Sr. Ibáñez va formular la primera pregunta del seu grup, on va explicar
que: «El passat 4 de abril la empresa municipal PRESEC amb el vist i plau del equip de govern
va col·locà varies pancartes en que junt a una fotografia del Sr. Oriol Junqueras ex-vicepresident
de la Generalitat de Catalunya en presó preventiva, podia llegir-se “El pueblo está contigo” i
que venia signada per un presumpte “comitè de suport” però que sembla que va ser ERC qui va
sol·licità que es posessin. Tenint en consideració que al capítol V: “Activitat de distribució de
propaganda i col·locació de cartells i rètols publicitaris” a l'article 22 punt 3 especifica, entre
altres coses que: “La publicitat haurà d'esser veritable i lleial…… Resta especialment prohibida
la publicitat que de qualsevol manera positiva indueixi o pugui induir a error als destinataris i la
que oculti dades essencials que, ometent-les, provoqui una falsa impressió….”
Tenint en conte que a les darreres eleccions les forces no independentistes vam aconseguir la
majoria de vots i que Ciutadans va ser la força mes votada, tan al conjunt de Catalunya com a la
província  de  Barcelona,  com  al  Baix  Llobregat  i  que  al  nostre  poble  els  partits  no
independentistes vam rebre gairebé el 70% dels vots, queda clar que no es cert que “El pueblo
está contigo” encara que ho posin en espanyol.
Per tot lo anterior formulem la següent pregunta: Per quins motius el equip de govern PSC-CiU
va autoritzar la col·locació de les pancartes?” 

Va respondre el tinent d'alcalde de l'Àmbit de Benestar i Acció Social, Miquel Angel Díaz, qui
va aclarir prèviament que traslladaria també quina es la política del govern municipal i la del
grup municipal socialista respecte a aquests temes, i a continuació va respondre, per aquest cas
en concret, que: “ERC de Gavà va sol·licitar a l’Ajuntament que es pengessin 5 pancartes i 50
plafons a diversos carrers de Gavà. Només es van autoritzar 2 banderoles. Pongamos las cosas
en su sitio.  
En segundo lugar, nosotros tenemos una obligación más allá de nuestras simpatías, nuestro gru-
po municipal, usted lo sabe, no es independentista, pero entendemos que nosotros ejercemos la
autoridad municipal y eso no quiere decir que Gavà sea nuestra ni de ningún gobierno. Enten-
demos también que hay gente que tiene otras sensibilidades políticas, culturales y asociativas
diferentes a las nuestras. Por tanto, nuestro deber como democracia local es permitir el libre
ejercicio proporcionado en función de los recursos, de las opiniones de nuestros ciudadanos y
ciudadanas. Eso lo llevamos en el ADN en el grupo socialista como grupo municipal, y cree-
mos que cualquier grupo demócrata tendrá que defender absolutamente lo mismo.
Si nos damos un paseo por Gavà, es faltar a la verdad decir que es desproporcionado, si lo com-
paramos con otros municipios, sólo hay que dar un paseo por Catalunya para verlo.  Por tanto,
creemos que estamos haciendo un ejercicio ponderado y de equilibrio de lo que son nuestras
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responsabilidades de gobierno. Nos preocupan estas actitudes en este sentido, es decir, si no co-
incidimos con el contenido de lo que  pone una pancarta ¿la tenemos que prohibir? En una de-
mocracia homologable en Europa eso es inverosímil y nos preocupa esta tendencia y estos co-
mentarios en este sentido.
Lo que hemos hecho a partir de la proporcionalidad  y los espacios públicos que ponemos a ni-
vel de nuestra ciudad, es permitir que un grupo político, como si fuera una asociación o como si
fuera la de ustedes, señores de Ciudadanos, se puedan expressar dentro de la proporcionalidad y
lo que dice la Constitución Española. Tenemos que seguir insistiendo, que en Gavà no hay nin-
gún abuso de espacio público, a diferencia de otros municipios de Catalunya, y nos preocupa
que si ustedes, esperemos que no, tengan la Alcaldía de Gavà, tengan esa visión del espacio pú-
blico, porque ¿que querría decir entonces, que tendríamos que abusar en el otro sentido? Cree-
mos de verdad que  como responsables democráticos y con proporcionalidad del espacio públi-
co, tendríamos que ir por ahí”.

El Sr. Ibáñez va intervenir per dir que la normativa no es pondera, i que si es considerava que
complien el Capítol V, l'obligació era la de donar autorització a les cinc pancartes i als cinquan-
ta plafons, i si es considera que no ho compleixen, no donar autorització a ningú. No és qüestió
de llibertat d'expressió, és qüestió de complir el Capítol V de la normativa. Va finalitzar  dient
«ustedes lo que han hecho es coger la calle de enmedio, poner unas pocas e intentar quedar
bien».

---------

A continuació l'alcaldessa va anunciar un recés de vint minuts per acompanyar als manifes-
tants a la concentració que s'havia convocat a les set de la tarda per a rebutjar la sentència de
«la manada».

---------

Un cop represa la sessió,  el  Sr.  Gavilán va formular la darrera pregunta del  seu grup,  i  va
manifestar que diversos veïns havien fet arribar les seves queixes per les molèsties ocasionades
pels rosegadors,  especialment,  als  barris  del  Centre i  de Can Tintorer.  Per aquest  motiu,  va
preguntar si l'Ajuntament està actuant per controlar els rosegadors al casc urbà.

Li va respondre el tinent d'alcalde, Sr. Castellano dient que sí, que el Govern Municipal actua de
forma  constant  i  habitual  mitjançant  campanyes  de  control  davant  la  presència  de  rates  al
domini públic. Tot just s'inicia la temporada d'estiu i fins el final d'aquesta, les campanyes de
control i prevenció s'accentuen, per mitjà de l'empresa contractada per l'Ajuntament de Gavà
adjudicatària del servei, al llarg del terme municipal donat la proliferació de la seva presència en
aquesta època. A més, sempre que via instància o front qualsevol avís per part de la ciutadania,
es concreta algun punt específic i durant tot l'any amb presència d'aquests rosegadors, s'actua de
forma immediata.

Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats
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prèviament  per escrit  amb, si  més no,  vint-i-quatre  hores  d'antelació al  començament de la
sessió.

El primer prec, formulat pel Sr. Massana, feia referència a la recollida segregada, i va explicar
que: «Segons les dades publicades al Butlletí Oficial de la Província, Gavà és la quarta ciutat
metropolitana per la cua en recollida selectiva. Aquest fet impacta negativament en el rebut de
l'aigua, ja que penalitza la taxa de residus que hi va inclosa.
Gavà compta amb un servei de recollida domiciliària de residus porta a porta a la zona de l'illa
de  vianants.  Aquest  servei  recull  diàriament  les  bosses  d'escombraries  que  els  ciutadans
dipositen a la porta de casa. Altres vegades ja hem preguntat per aquest sistema, i se'ns ha dit
que  sí  que  és  recollida  segregada,  però  hem pogut  comprovar  directament  que  les  bosses
dipositades pels veïns contenen residus de forma barrejada i sense segregació. Els contenidors
de segregada (paper, plàstic, orgànica) estan situats a la zona perifèrica de l'illa, cosa que no en
facilita l'ús.
Es dóna la circumstància a més, que fora de l'illa hi ha bars, restaurants i fruiteries que no tenen
a prop ni contenidors d'orgànica ni contenidors per a vidre i paper. Hem rebut queixes de veïns
perquè  ens  diuen  que  alguns  d'aquests  restaurants  aboquen  els  residus  sense  segregar  als
contenidors de rebuig més propers, una mala pràctica que provoca pudors.
Vist això, formulem el següent prec: instem a l'ajuntament a prendre les mesures necessàries per
millorar la posició a nivell metropolità i, en conseqüència a: reconvertir el sistema de recollida
porta a porta que es fa a l'illa en un sistema de recollida segregada porta a porta, aprofitant les
experiències que es porten a terme en altres municipis, per exemple establint dies concrets de
recollida  de  cada  fracció.  Col·locar  els  suficients  contenidors  de  matèria  orgànica  en  les
proximitats  dels  restaurants,  per  tal  de  facilitar-los  el  procés  de segregació;  i  informar  dels
beneficis que comporta la recollida selectiva tant per al medi ambient com per a la reducció de
l'import que ha de pagar tant restaurador com ciutadà».

Va respondre a aquest prec la Sra. Badia, qui va manifestar que la gestió dels residus és una de
les prioritats de l'equip de govern. Actualment l'Ajuntament està en un procés d'implantar el nou
model de recollida de residus municipals que afectarà no només la domiciliària, sinó també la
comercial.
Es començarà, explicà, amb una campanya de comunicació que permetrà que a la zona de l'illa
on  ja  hi  ha  implantat  el  porta  a  porta,  tingui  una  efectivitat  major,  i  per  tant  una  taxa  de
segregació més elevada, que és una de les fites del govern municipal. Això també s'aconseguirà
amb la incorporació del  tècnic de Comunicació en pocs dies,   i  amb la compra del  vehicle
destinat a la recollida en aquest barri, que arribarà en breu.

En la segona intervenció del grup d'ERC, el Sr. Pérez exposà com antecedents que: “Aquest any
es compleixen 25 anys de l'assassinat de Guillem Agulló, militant de l'organització Maulets i
dels  moviments  antifeixistes,  a  la  localitat  valenciana  de  Montanejos  a  mans  d'un  grup  de
militants d'extrema dreta. Per aquests fets només un dels agressors fou condemnat a una pena de
14 anys de presó pel delicte d'homicidi, dels quals en va complir 4.
Vint-i-cinc  anys  després  d'aquest  vil  acte,  veiem  que  el  feixisme  encara  actua  amb  amb
impunitat arreu del nostre país, i també a la nostra ciutat, i entenem que, ara més que mai, es fa
necessària una resposta política a tots els tipus de violències feixistes que malauradament encara
es exercida per algunes persones, que només tenen l'odi per bandera.
En aquest sentit,  recordem, com ja hem dit altres vegades, que a Gavà encara hi ha carrers
dedicats a destacats feixistes, com Felip Bertran i Güell (1901-1965), empresari favorable al cop
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d'Estat de juliol de 1936, que era un dels agents que informaven els avions italians i alemanys
sobre els objectius a bombardejar a Gavà durant la guerra. Fou també autor de llibres com
Preparación y desarollo  del  alzamiento  nacional  (1938)  o  Rutas  de la  Victoria  (1939),  que
reflectien la tradició ideològica familiar des de l'esclavisme, el colonialisme i l'explotació obrera
fins al feixisme; o el pare Poveda (Linares, Jaén, 3 de desembre de 1874 – Madrid 28 de juliol
de 1936), excapellà de cambra d'Alfons XIII i feixista declarat, a qui si li va dedicar una plaça
com a “màrtir de la Cruzada”, sense res a veure amb Gavà.
Es  per  això  que diverses  organitzacions polítiques  i  socials  de  Gavà  ens  han fet  arribar  la
següent proposta, que formulem en forma de prec: instem al govern municipal a proposar abans
que acabi l'any, a la comissió del nomenclàtor local, que es posi el nom de Guillem Agulló i
Salvador en algun carrer, plaça o espai públic de la ciutat, en homenatge a la seva figura i en
substitució dels noms de feixistes que encara perduren al nomenclàtor dels carrers de la ciutat”.

En relació a aquest prec el sr. Jordi Tort Reina, va assenyalar que es traslladaria aquesta petició
a la comissió, però un dels motius de no posar noms de persones a carrers és aquest, que després
passen els anys, i la Comissió de Nomenclàtor moltes vegades quan falla ho fa en aquest sentit,
perquè una persona pot agradar a uns i a altres no.
Cal tenir en compte també que hi ha un compromís per part de l'Ajuntament des de fa uns
quants anys, d' intentar equilibrar els noms de carrers d'homes i dones.

La tercera intervenció del Grup Municipal d’ERC va anar a càrrec de la Sra. Marta Jiménez, qui
va explicar que: “La plataforma inclusiva de Gavà ens ha fet arribar una demanda de recursos
educatius de formació postobligatòria per a l'alumnat amb necessitats educatives especials que
necessiten recursos educatius adaptats a la nostra ciutat  en una previsió de serveis del  curs
2018/19 i 2025/26.
La demanda es basa en la necessitat de poder tenir recursos a la nostra ciutat per configurar una
societat inclusiva, oferint sortida a unes necessitats que ara per ara han de ser proveïdes per
altres  ciutats  de  l'entorn.  Es  demana  la  creació  d'una  oferta  per  als  joves  de  la  ciutat  que
contempli la diversitat existent.
La proposta que fa la Plataforma ha tingut en compte les necessitats dels diferents centres que
atenen a alumnes amb NEE susceptibles de ser candidats a seguir la seva formació en serveis
específics (l'Escola Immaculada, l'Institut el Calamot i el CEE Maria Felip), en el moment que
acabi la seva escolaritat obligatòria:
-Els itineraris formatius específics, ensenyaments professionals adreçats a alumnes d'entre 16 i
20 anys amb necessitats educatives especials associades a una discapacitat intel·lectual lleu o
moderada i que no es troben en disposició de seguir la formació professional ordinària. Aquests
itineraris depenen de la Generalitat.
-Els programes de formació i inserció (PFI), que són voluntaris i duren un curs acadèmic, per a
joves d'entre 16 i 21 danys que han deixat l'ESO i no segueixen estudis en el sistema educatiu ni
participen  en  cap  acció  formativa.  L'objectiu  dels  PFI  és  proporcionar-los,  d'una  banda,  la
possibilitat de tornar al sistema educatiu (a la formació professional) i, de l'altra, l'aprenentatge
imprescindible per accedir al mercat de treball. Aquests programes depenen dels Ajuntaments, i
la  Diputació  de  Barcelona  té  una  línia  específica  de  suport  als  Programes  de  Formació  i
Inserció, dins de les Accions per a la transició escola-treball”.
A continuació  va  formular  el  següent  prec:  “instem l'Ajuntament,  en  el  marc  de  les  seves
competències, a implantar serveis educatius de formació post obligatòria tipus PFI: Programes
de  formació  i  inserció  per  l'alumnat   amb  necessitats  educatives  especials  que  necessiten
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recursos educatius adaptats a la nostra ciutat en una previsió de serveis del curs 2018/19 al
2025/26”.

Per part de l'equip de govern, va respondre el Sr. Diaz, dient que: “És sorprenent aquest prec
tenint en compte que hi han dos realitats inqüestionables a la nostra manera de ser. Una és que
recursos  com aquest  són obligació del  Govern  de  la  Generalitat,  i  vostès  estan  ara  en  una
situació  en la que no hi ha un govern que digui a l'Ajuntament què ha de fer. Per tant, instin al
seu  grup  parlamentari  a  Catalunya  a  que  no  es  faci  un  embolic  i  posin  ja  un  govern
definitivament  perquè  la  veritat  és  que  Gavà,  el  Baix  Llobregat  i  la  resta  del  país,  tenim
necessitats educatives, sanitàries, de Mossos d'Esquadra, etcètera, que com  no tenim govern
estan parades.

Dit això, amb la plataforma de mares i pares que treballen per la inserció i la inclusió educativa,
portem mesos i mesos parlant i treballant. Finalment, amb el Serveis Territorials de Catalunya,
s'ha aconseguit la voluntat que vingui un PFI, i els alts funcionaris de la Generalitat han dit que
si ha de venir algun recurs d'aquest tipus ha de ser al Baix Llobregat.
Nosaltres acompanyem a aquestes famílies, i no es només un acte reivindicatiu posarem també
el  suport  que  calgui  des  de  l'Ajuntament  per  a  fer-ho  possible.  Però  si  cada  vegada  que
necessitem un recurs i la Generalitat no pot fer-ho possible  i llavors demanem a  l'Ajuntament
que es faci possible, no ens en sortirem com a país.
Desitgem que hi hagin bones notícies i en aquesta línia seguirem treballant».

El següent prec va ser formulat pel sr. Massana, i com a antecedents va explicar que «Segons les
factures 2017000469 i 2017000550, del 2071, es van abonar a l'empresa SGM Josep Lascurain
2.134,44 € i  2.073,40 € per   la  «Redacció d'informe per  l'estudi  dels  efectes  de temporals
d'hivern» i «Temporal del mes de gener: criteris estructurals per a la restitució/protecció de la
platja, anàlisi comparatiu, models...». El 30 de maig de 2017, ara fa un any, van sol·licitar còpia
d'aquests informes.
Contravenint  el  Reglament  Orgànic  Municipal  i  la  Llei  Municipal  de  Catalunya,  aquests
informes no se'ns van fer arribar.
Enguany ens hem trobat amb un nou episodi de tempestes de llevant que han tornat a deixar la
platja de Gavà reduïda a la mínima expressió, com es pot observar a la foto inferior, feta el mes
de març».
Finalment va formular el següent prec: «instem l'Ajuntament a facilitar-nos abans del ple del
proper 30 d'abril de 2018 els dos informes esmentats. Hem de dir que ja ens han sigut entregats
per la tinenta d'alcalde, Rosa M. Fernández, però el segon prec és prendre les iniciatives que
calgui davant del Ministeri de Fomento per tal que la platja de Gavà quedi protegida de l'erosió i
es conservi en la seva màxima amplitud».

La Sra. Fernández, tinenta d'alcalde, va respondre que, respecte al problema de la regressió
litoral,  des  de l’any 2012 l’Ajuntament  de Gavà ha treballat  de  forma reiterada i  insistent,
adreçant diverses comunicacions per escrit i mantenint contactes i reunions successives amb les
administracions responsables de la situació del nostre litoral, com serien la Dirección General
de  Sostenibilidad  de  la  Costa  y  del  Mar,  la  Dirección  General  de  Calidad  y  Evaluacion
Ambiental y Medio Natural i la Demarcació de Costes a Catalunya (totes elles depenents del del
Ministerio  de  Agricultura,  Alimentacion  y  Medio  Ambiente)  així  com amb  la  Subdirecció
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General  de  Costes  i  Acció  Territorial  del  Departament  de  Territori  i  Sostenibilitat  de  la
Generalitat i també amb el Port de Barcelona.

Fruit  d’aquestes gestions han estat,  entre d’altres, les actuacions de regeneració de la nostra
platja que es van realitzar els anys 2016 (5.000m3 de sorra amb generació de 800m de platja
resilient i creació de 1.000 m de duna) i 2017 (40.000 m3 de sorra per generació de platges
resilients).  Fruit  també d’aquestes gestions és la regeneració d’uns 1.000 metres de platja a
Gavà que la Demarcación de Costas de Cataluña ha programat per a aquesta primavera, amb la
translocació d’uns 8.000 m3 de sorres entre els carrers Roses i Pals.

Però  l’Ajuntament  considera  que  les  aportacions  de  sorra  no  solucionen  a  llarg  termini  el
problema de la regressió i, a més, no són les mesures més sostenibles ni econòmicament ni
mediambientalment.  És  per  aquest  motiu que,  des  d’un  principi,  ha  reivindicat  l’elaboració
d’una  proposta  que,  en  base  al  funcionament  de  la  dinàmica  del  litoral  del  sud  de  l’àrea
metropolitana, determini les mesures per corregir la regressió d’aquestes platges i, si s’escau, la
modificació de la Declaració d’Impacte Ambiental (DIA) de les obres d’ampliació del Port per
tal d’incorporar aquestes mesures.

És amb aquest plantejament, defensat per l’Ajuntament de Gavà, que actualment treballem els
municipis del litoral del delta i l’Àrea Metropolitana de Barcelona per a l’elaboració d’un Pla
d’estabilització de les platges metropolitanes i per a la definició d’una estratègia conjunta amb
la qual exigir davant el Ministerio de Agricultura, Alimentacion y Medio Ambiente l’aplicació
de mesures per preservar el nostre litoral.

Finalment, el sr. Pérez, regidor d’ERC, va llegar l’últim prec del seu grup, i va manifestar que
l'11 d'octubre de 2017, amb registre de sortida 10037, se'ns contestava a una pregunta escrita
formulada el 16 d'octubre de 2016, registre d'entrada 22513 indicant que s'estava preparant una
reglamentació sobre els  petadors de gas usats per foragitar  aus dels conreus.  Al Ple del  26
d'octubre, se'ns va contestar que era un tema complicat perquè actualment la normativa sobre
sorolls forma part de l 'ordenança municipal sobre els usos de les vies i espais públics, i que
s'estava estudiant com fer-ho possible.

En aquest sentit,  l'article 21 del Reglament de la Llei 16/2002, de 28 de juny,  de protecció
contra la contaminació acústica, aprovat per Decret 176/2009, de 10 de novembre preveu la
Declaració  de  les  zones  d'especial  protecció  de  la  qualitat  acústica.  En  aquest  sentit,  per
exemple,  el  municipi  de  Pals  (Baix  Empodrdà)  tenen  la  normativa  següent:  Espantaocells
mecànics, basats en l'emissió de sorolls, solament poden ser utilitzats durant la sortida i la
posta de sol, i en cap cas poden excedir el nivell màxim d'immissió acústica establerts en els
mapes de capacitat acústica aprovats pel consistori.
Queda especialment prohibida la utilització i/o activació d'aquests aparells a menys de 200
metres de zones urbanes i/o càmpings.
Queda especialment  prohibida la  seva utilització durant  la  nit.  Així  mateix,  tampoc es  pot
utilitzar de manera desmesurada sense motiu que faci necessari el seu ús o fota dels períodes
en què per motius agronòmics estiguin justificats.
Quan s'activin aquests aparells a menys de 400 metres de zona urbana o càmping, es prohibeix
que estiguin orientats cap a les zones urbanes i/o càmpings; per tant, han de ser col·locats en
forma i manera que la boca del focus doni l'esquena a la zona urbana o càmpings del municipi.
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Excepcionalment i, prèvia autorització escrita municipal, en casos degudament justificats, es
poden utilitzar aquest aparells a menys de 200 metres de zones urbanes o càmpings.
L'incompliment dels paràmetres anteriors podrà donar lloc al decomís de l'aparell i a l'inici del
procediment sancionador oportú.

El 30 d'octubre de 2018 vam preguntar al govern municipal si tenia previst basar-se en aquestes
regulacions per fer-ne la seva pròpia, i en cas afirmatiu quan estava previst que estigués enllestit
aquest reglament.
Contravenint el Reglament Orgànic Municipal i la Llei Municipal de Catalunya el govern local
no va contestar a la pregunta.
Vist  això formulem el  següent  prec:  instem al  govern municipal  a  respondre a  la  pregunta
formulada, i dir-nos si el govern municipal té previst regular l'ús dels canons petadors de gas i,
en cas afirmatiu, quan estarà enllestit aquest reglament”.

Novament va respondre la sra. Fernández, qui va dir que l’Ordenança Municipal sobre els usos
de les vies i espais públics incorpora un títol sobre els sorolls i sobre altres immixtions aprovat
l’any 1999 i, per tant, és anterior a la llei 16/2002 de Protecció contra la Contaminació Acústica,
de la Ley 37/2003 del Ruido i especialment, al Decret 176/2009 pel qual s’aprova el reglament
de la llei 16/2002. Aquest nou marc regulatori ens obliga a tenir una ordenança de soroll i un
mapa de capacitat acústica. És per aquest motiu que l’Ajuntament no preveu una modificació de
l’ordenança actual, sinó l’aprovació d’una nova ordenança de soroll.
Tant el mapa de capacitat acústica com l’ordenança es troben en l’actualitat en fase de redacció i
properament es tancarà el Projecte d’Ordenança Reguladora del Soroll. Cal però tenir present
que un cop tancat un projecte d’Ordenança Reguladora (ja sigui nova o la modificació d’una
d’existent), el procés de tramitació i exposició pública pot trigar entre 6 mesos i un any abans de
portar-la a Ple.
En aquest sentit, i respecte a les propostes concretes de la pregunta, aclarir que la designació
d’una ZEPQA exclusivament per a la zona agrícola de Gavà no sembla tenir sentit, ja que en tot
cas hauria de ser una proposta general per a tot el Parc Agrari i que, conseqüentment, hauria de
respondre als seus objectius i necessitats.
Per  altra  banda,  sembla  que  amb  la  regulació  per  ordenança  de  l’ús  de  les  petadores
espantaocells seria suficient per evitar les molèsties que en algunes ocasions aquests aparells
causen. En aquest sentit, l’Ajuntament analitza les regulacions i experiències d’altres ens locals
com el de Pals que esmenta la pregunta, però també els de Clariana o el de Mendigorria.

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al  Grup
Municipal de GSSP.

En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Bondia, va exposar que: “Vecinas y
vecinos  del  barrio  de  Can  Tintorer  nos  comentan  que  el  servicio  de  recogida  de  residuos,
especialmente  el  de  cristal,  no  pasa  por  el  barrio  de  forma  periódica,  quedando  algunos
contenedores llenos de envases y residuos durante varios días. En muchas ocasiones las vecinas
y vecinos se ven obligados a dejar sus envases y botellas fuera de contenedor por la falta de
espacio del mismo.
Es por lo que desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede, rogamos: Que se revise el plan de
actuación de recogida de residuos del barrio de Can Tintorer y se proceda a realizar la recogida

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



de residuos de forma más asidua, para evitar que los contenedores queden llenos de envases
durante varios días.
Que se revise el plan de actuación de recogida de residuos en el resto del municipio, sobre todo
en las inmediaciones de nuevas aperturas de negocios, para evitar este problema”.

La  Sra.  Badia  va  respondre  que  no  consta  cap  problemàtica  especial  quant  a  les  àrees  de
contenidors de Can Tintorer. El que sí pot haver-hi passat és l'avaria d'algun vehicle, perquè el
cap de setmana previ al ple van avariar-se dos dels vehicles de recollida. Aquesta subsanació es
va fer el dilluns, i es va programar una recollida exhaustiva de les possibles acumulacions.
El que sí es farà com a conseqüència del prec, és que es farà un seguiment i es mirarà si falta
algun contenidor més, però a data d'avui, va dir, no els hi constava.

Contestat el prec, el mateix regidor de GSSP va passar a formular un segon en el qual, expressà
que:  «Después de la visita a las instalaciones de la Policía municipal de Gavà, nos sorprende
ver las innumerables deficiencias que existen con la poca antigüedad que tiene el edificio.
La seguridad del personal que trabaja diariamente en esas dependencias debería ser una de las
prioridades  de  este  gobierno,  así  como  la  formación  en  primeros  auxilios  y  en  el  uso  del
desfibrilador semiautomático DEA.
Es  por  lo  que desde el  grupo municipal  Gavà,  Sí  se  puede!  Rogamos:  que se  realicen las
siguientes  formaciones,  inversiones  y obras  necesarias  para  un mejor  funcionamiento de la
comisaria de policía local de Gavà, siempre con el consenso del personal.
1.- La colocación de una valla que permita solamente la entrada autorizada al recinto por la
policía local.
2.- La climatización correcta de los vestuarios.
3.- La correcta formación a todo el personal de las dependencias en primeros auxilios y en el
uso de desfibrilador externo automático.
4.- La sustitución de paredes de pladur por paredes de obra en las zonas de la comisaria con
mayor amenaza o riesgo de ser fácilmente dañadas o agujereadas por las personas detenidas.
5.-  La  creación  y  puesta  en  marcha  de  un  protocolo  que  registre  los  vehículos  que  son
estacionados debajo de la comisaria y que sea actualizado en consenso con los y las trabajadoras
responsables de esa tarea”.

En  relació  a  aquest  prec,  la  Sra.  Fernández  va  respondre  textualment:  «M'agradaria  poder
demanar-los hi una miqueta de rigor en els seus precs.
La  tasca  que  realitza  la  nostra  Policia  Municipal,  al  igual  que  la  resta  de  personal  de
l'Ajuntament, es encomiable, i des de l'equip de Recursos Humans es realitzen actuacions de
detecció de necessitats formatives, i aquests cursos formatius són consensuats amb els sindicats
de policia.
En referència la formació de primers auxilis, els policies a la formació bàsica han rebut aquesta
capacitació en primers auxilis. I al 2015, la policia, així com altre personal de l'administració
local,  van rebre la formació sobre l'ús del desfibrador semiautomàtic (DEA), i aquest 2018 es
realitzarà l'actualització d'aquesta formació.
En referència a les altres qüestions sobre l'edifici, aquest compleix amb la normativa d'aplicació,
el Codi Tècnic de l'Edificació (CTE).
Actualment el recinte exterior disposa d'una tanca perimetral que impedeix l'accés a persones no
autoritzades, i les portes d'accés tant de vehicles com les de persones, es troben videovigilades
pel  personal  de  policia.  També  està  en  constant  vigilància,  mitjançant  el  sistema  de
videovigilància, la zona de custòdia de detinguts, el que permetria detectar qualsevol incident.
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Hem d'indicar que no s'ha produït mai cap incident en relació a les instal·lacions a la zona de
custòdia.
En  referència  a  altres  qüestions  que  ens  indica,  estem a  l'espera  d'informe  d'Inspecció  de
Treball”.

La tercera intervenció corresponent a GSSP va anar a càrrec també del sr. Bondia, qui va dir
textualment: “Varias vecinas y vecinos de Gavà Mar, concretamente del barrio de la Marinada y
la zona de la Pava, nos hacen llegar su preocupación por el abandono que existe en el barrio.
Ante la desaparición de los pivotes que nos adjuntan en las fotografías. Los vehículos que están
estacionados acceden desde el parking directamente al carril de salida de la C-31 con el peligro
de colisión que conlleva por las altas velocidades de los vehículos que abandonan la carretera
para entrar en la gasolinera o en el Camí de la Pava.
La  falta  de  asfaltado  en  algunas  zonas  del  barrio  con  enormes  socavones  que  provocan
pinchazos y averías en los vehículos de algunos y algunas vecinas.
3.- La falta de la iluminación en el barrio y en el Camí de la Pava, especialmente en las
intersecciones con otros caminos”.

Finalment va formular el següent prec: “Que se realicen todas las actuaciones necesarias para
dar solución a estos problemas que afectan a las vecinas y vecinos del barrio de Gavà Mar.
Que  se  amplíe  la  iluminación  en  el  barrio  y  el  en  Camí  de  la  Pava,  especialmente  en  las
intersecciones con otros caminos para mejorar la visibilidad y evitar accidentes.
Que  se  vuelvan  a  instalar  pivotes  en  el  aparcamiento  para  evitar  que  los  vehículos  salgan
directamente al carril de la C-31 y puedan producirse accidentes”.

En relació a la qüestió plantejada per GSSP, la sra. Fernández va respondre que són constants
les comunicacions i reunions que es realitzen amb els veïns de Gavà mar, igual que amb la resta
de barris.
No nomès  amb l'acció  directa  que realitzen els  regidors  de barri,  o  les  visites  que  realitza
l'Alcaldessa als barris, sino que tambè amb l'interlocució que es realitza des de de Via pública i
Urbanisme.
Han  estat  moltes  les  actuacions  realitzades  al  barri  de  Gavà,  va  explicar,  com la  millora
d'asfaltat i tractament d'arrels de pins, les actuacions als carrers Palafrugell, Tellinaires, Sitges i
Blanes.  També s’actuat a la zona de la Pava, Labors Agrícoles i Marinada en temes de reforç i
senyalització. Les que s´estan realitzant com la redacció del document de criteris d'ordenació,
amb el que podran establir-se criteris d'actuació en els futurs projectes des del punt de vista de:
espai urbà, mobilitat, accessibilitat, preservació de la pineda i manteniment de la ciutat. I les que
es realitzaran properament, com l'arranjament de carrer LLançà i el tram adjacent de voreres a
l'avinguda Europa, i altres carrers amb una dotació d’1.285.000 €, el bombeig d'aigües pluvials
a Avda Europa entre Llançà i Escala, amb una dotació de 62.000€. Actuacions en asfaltat al
2018 i la millora d'espais infantils. 
Totes aquestes actuacions, ja van ser explicades al veïns a una de les visites realitzada en el
marc de l'Alcaldessa als Barris.
Referent a la instal·lació de barreres de seguretat que delimitin l'aparcament de desacceleració,
va informar que  ja s'han requerit a l'administració competent, que té la titularitt de la C-31, el
Servei Territorial de Carreteres de la Generalitat.
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Tot  seguit  es  va  passar  al  quart  prec  de  GSSP.  I  així  el  sr.  Miguel  Herrera,  exposà  com
antecedents, que a través de la secció de Fotodenúncia del butlleti L'Espàrrec, les veïnes i veïns
de Gavà han fet arribar diverses imatges en les quals es pot comprovar l'estat de brutícia al
voltant de la carretera de la Sentiu, on s'acumula gran quantitat d'escombraries, deixalles i runes
d'obres, com es pot veure a les fotografies adjuntades (bosses d'escombraries a la primera, a la
segona una bosa d'escombraries i restes de runes, a la tercera restes de runa, llaunes i plàstics, i a
la quarta imatge restes d'obres).
Finalment va demanar, mitjançant un prec, que es realitzin les accions necessàries per a la neteja
i adequació de la zona, així com una campanya de conscienciació en la zona per evitar aquestes
situacions d'incivisme.

Va respondre la Sra. Badia que  aquesta és una zona boscosa, i apart del manteniment quotidià
que realitzen els agents forestals, es realitza les neteges del perímetre de les urbanitzacions amb
una brigada que es diu “la brigada del Pla de Barris”, i es desbrossa també per minimitzar el risc
d'incendis forestals.

Com a mesura preventiva, els agents forestals, rurals i l’empresa l PRESEC, revisa els camins
dels afores de la població i instal·la impediments per evitar l’accés de vehicles.
L’Ajuntament realitza contínuament diferents accions destinades a conscienciar a la ciutadania
en tots aquells temes que ajudin a conservar la nostra ciutat neta i cuidada, va dir. De totes
maneres,  va confirmar que a data del Ple ja estaven tots els casos netejats i retirats, però s'ha
d'entendre que a més de la brigada que hi actua  també depèn molt dels avisos dels agents
forestals i de les alertes privades.

L'últim prec també va ser  formulat  pel  Sr.  Herrera,  qui  va  manifestar  que:  «Las vecinas  y
vecinos del barrio del Centre y en especial las calles Artur Costa, Mare de Deu de la  Mercé,
Rius  i  Taulet,  Antoni  Rovira,  Vila i  Vilà,  Moreres  y demás calles aledañas nos exponen el
problema de movilidad que tienen al intentar transitar por las aceras las personas que usan silla
de ruedas y otros soportes para caminar.
Como se podrá observar en las fotos que adjuntamos hay un gran número de aceras que no están
adaptadas para sillas de ruedas, que no cuentan con los desniveles necesarios para subir o bajar 
de las aceras al cambiar de calle, zonas de vado donde la acera no es recta y que podrían hacer 
volcar una silla de ruedas, pasos donde la acera se estrecha y encima se ha puesto una papelera o
algún otro elemento que dificulta muchísimo el paso de una silla de ruedas o una persona mayor
que necesite un andador, etc. según requisitos para accesibilidad universal de nuestra legislación
y la legislación europea.

En la imagen 1 puede observarse una acera con paso de peatones no adaptado a silla de ruedas; 
en la imagen 2 un vado de vehículos con acera no adaptada a silla de ruedas; en la imagen 3 una
acera con paso de peatones no adaptado a carritos ni sillas de ruedas; y finalmente, en la imagen
4 la acera con paso dificultado a silla de ruedas al haber una papelera.

Desde  Gavà,  Sí  se  puede  opinamos  que  para  tener  una  ciudad  inclusiva  y  adaptada  a  la
movilidad reducida y a la diversidad funcional es necesario que la propia ciudad esté adaptada a
nivel urbanístico, evitando barreras y permitiendo que todas las personas puedan transitar la
ciudad con normalidad, y por lo tanto, a tenor de las imágenes aportadas por la ciudadanía de
Gavà y teniendo en cuenta lo anteriormente expuesto, desde Gavà, Sí se puede rogamos que se
realicen las actuaciones necesarias para adaptar las aceras y los vados de las calles de Gavà para
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carritos,  andadores,  sillas  de  rueda  y  en  general  para  personas  con movilidad  reducida,  en
especial en las zonas anteriormente señaladas”.

Va respondre a aquesta qüestió la Sra. Fernández informant que des de l'equip de Govern una de
les  nostres  prioritats  és  una  ciutat  accessible,  realitzant-se  a  la  via  pública  innumerables
actuacions, per a la adaptació de l'espai públic a la normativa d'accessibilitat.
Segons l'inventari  del  Pla  d'Accessibilitat  actualment  hi  ha 2670 punts  dels  que 2047 estan
adaptats bé o amb una incidència molt lleu, resten 623 punts a tot el municipi, 324 punts al casc
urbà,  que  quedaran  realitzats  en  aquesta  propera  actuació  de  supressió  de  barreres
arquitectòniques que es realitzarà al 2018, i que té un pressupost de 200.000 euros. Tot el que
s'havia indicat al prec, queda inclòs a l'actuació que es realitzarà.

Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al
Grup Municipal del PP.

En un primer prec, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, va exposar a l’equip de govern que
durant les darrers festes de les Falles, es va celebrar la desfilada de “Moros i Cristians” pel
centre de la ciutat. Més enllà de la riquesa d'aquesta celebració i el de mantenir la tradició, es
van tornar  a  veure  escenes  en  què  l'activitat  cultural  i  econòmica  de  la  ciutat  entraven en
conflicte.
Per aquest motiu va formular el següent prec: que el govern municipal faci la mediació entre els
comerciants i les entitats culturals per poder fer possible la convivència de les seves accions, tot
treballant perquè la presència d'activitat pirotècnica que afecti als trams comercials de la ciutat.

El tinent d’alcalde, Sr. Castellano va explicar que el Govern Municipal, via els Departaments de
Comerç i de Cultura ja s'ha reunit i ho seguirà fent, amb els comerciants i les entitats culturals i
d'altres tipus de la ciutat, per tal de seguir fent possible la convivència de les seves accions tants
cops com es sol·liciti i/o es consideri oportú. La comunicació és fluida i coordinada per assolir
el bé i la protecció dels interessos tant comercials com de promoció cultural en benefici i interès
general de ciutat. Així doncs, en el cas concret d'activitats que comportin l'ús de pirotècnia ja es
va acordar i determinar la seva limitació, per exemple, a l'illa de vianants de la ciutat al carrer
dels  Màrtirs  del  Setge  de  1714,  entre  la  plaça  Major  i  la  de  Josep  Tarradellas,  per  les
característiques concretes com ara d'amplada dels carrers i façanes obertes dels comerços. Pel
que fa a la darrera celebració de la Casa València amb la desfilada de "Moros i Cristians" no va
haver-hi cap tipus d'activitats amb pirotècnia de foc, si no només de petards, que no suposaven
cap risc per a l'activitat comercial. Hem de tenir present, va dir,  que una ciutat per a tots i a gust
de tots, ha de també tenir i donar cabuda a tothom amb la màxima comprensió i col·laboració
per les parts.

Tot seguit, es va passar a un segon prec del PP.  I així la sra. Mònica Parés, com antecedents, es
va referir a que, havent de preparar la propera campanya d'estiu de la ciutat i tenint en compte
els problemes ocasionats en els veïns i veïnes de Gavà amb el darrer Pla de mobilitat d'estiu
2017 i la seva afectació al Barri de Gavà Mar; va exposar el següent prec:  “se'ns presenti el
projecte  del  nou Pla  de Mobilitat  d'estiu  2018 el  proper  mes  de maig per  tal  de  poder  fer

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



extensible a tots els afectats i  realitzar les aportacions que tots els veïns i veïnes considerin
adients atesa la necessitat de fer-los participants de les accions que es duen a terme al seu barri”.

La tinenta d'alcalde de Ciutat i Territori, Sra. Fernández, va respondre que un cop finalitzada la
temporada d'estiu del 2017, i amb les valoracions de l'equip tècnic, es va realitzar un anàlisi de
les mesures adoptades i es va començar a preparar un document de treball pel pla de mobilitat
del 2018.
Al març es va fer una trobada amb restauradors, comerciants i veïns amb el feedback de les
mesures que s'havien aplicat al 2017; i a inicis d'abril, ja s’han mantingut diverses trobades amb
restauradors,  comerciants,  associació de veïns,  per  comentar  i  treballar  diferents  aspectes  a
posar en marxa aquest estiu, i recollir suggeriments i aportacions per la seva avaluació.
En properes dates, està prevista una reunió i presentació del nou Pla de Mobilitat d'estiu amb
veïns de Gavà Mar.
             
           
De nou la Sra. Parés va exposar que : “Atesos els viatges institucionals realitzats durant aquest
mandat pels membres del Govern Municipal, el Grup Municipal Popular presenta el següent
prec: que se'ns detallin els viatges institucionals realitzats durant aquest mandat pels membres
del Govern Municipal tot detallant els dies, el cost, el motiu i l'objectiu dels esmentats viatges
tot explicant l'aportació dels mateixos a la seva tasca al cap davant de les seves responsabilitats
a l'Ajuntament.
Va finalitzar afegint que com que es tracta d'una resposta àmplia, va sol.licitar la resposta per
escrit”.

Va respondre el Sr. Tort que efectivament, es tracta d'una resposta que requereix una el.laboració
i se'ls faria arribar per escrit.

A continuació, el regidor del grup municipal del PP, el Sr. Llobet, va exposar que a l'anterior
mandat es va redactar i aprovar el Catàleg de l'arbrat que pretenia conservar i donar a conèixer
espècies  protegides  i  autòctones  de  la  nostra  ciutat;  i  finalment  va  preguntar  quines  altres
actuacions s'han realitzat en relació a l'esmentat catàleg.

De nou va respondre la Sra. Fernández, qui va afirmar que, efectivament en l'anterior legislatura
es  va  aprovar  el  Catàleg  d'arbres  i  arbredes  d'interès  que  tal  com el  seu  nom indica  fa
referència a arbres  i arbredes, no espècies ni protegides ni autòctones. 
Estan catalogats arbres i arbredes privades i públiques. Dins de les públiques n'hi ha que estan al
medi natural i urbanes. Presec gestiona aquestes últimes.
L'actuació més important duta a terme és al roure de Bruguers en el que es va  fer: una millora
del  sistema  radicular  amb  l'obertura  de  rases  i  la  col·locació  de  mulch,  l'eliminació  dels
escocells d'obra i la seva substitució per una tanca d'estaques i corda. Així mateix es va instal.lar
un reg automàtic per degoteig.
Altres tasques dutes a terme són: reposició de les baixes de la platanera de la Rambla i del jardí
del museu, plantació de reforç de l'arbreda de Can Ribes, podes dels plàtans de la plataneda de
la Rambla, de les oliveres de les rotondes de l'Av Joan Carles I, dels eucaliptus de la riera de
Sant Llorenç, dels arbres de la Torre Lluch, entre d'altres. L' eliminació dels nius de cotorres
dels xiprers de la Torre Lluch i dels plàtans de la Rambla.
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La darrera pregunta del PP va ser formulada també pel Sr. Llobet, qui va exposar que, ateses les
queixes de veïns i veïnes de Gavà per les molèsties de diversos locals nocturns de la ciutat, quin
és el capteniment del Govern Municipal sobre els horaris dels locals d'oci nocturn de la cituat,
les queixes rebudes de veïns i  veïnes i  les accions de control i seguretat que s'exerceixen a
l'entorn dels mateixos.

Va respondre la Sra. Fernández que els Departaments de Via pública, Llicències d'activitats,
Disciplina  Urbanística  i  Policia  Municipal  actuen  de  forma  coordinada,  per  vetllar  pel
compliment  dels  horaris,  mitjançant  inspeccions,  controlant  l'ús  de  la  terrassa  i  els  metres
autoritzats.
Quan  es  produeix  algun  incident,  es  fa  un  acurat  control  i  es  realitzen  les  actuacions
sancionadores establertes en la normativa corresponent.

L'últim torn de precs i preguntes va ser corresponent al del  regidor Sr. Rafanell, que en un
primer prec es va fer ressò de la situació crítica que està vivint el Club de Futbol Gavà i la
renúncia dels gestors que, en principi, es feien càrrec de la gestió del club.
Per aquest motiu va preguntar quines actuacions s'han previst per donar suport al Club de Futbol
Gavà, una entitat,  va dir,  quasi centenària i  patrimoni de la nostra ciutat,  davant  dels greus
problemes econòmics que pateix i que el poden abocar a la seva desaparició.

Per part de l'equip de govern, va respondre el regidor Sr. Barrena, qui li va respondre que: “Com
vostè sap a nivell  esportiu el Club de Fafirma el Club de Futbol Gavà està en una situació
crítica. A l’Ajuntament ens sap realment greu aquesta situació i ells saben que compten amb el
nostre suport. No volem que desaparegui una entitat esportiva degana a la nostra ciutat.
Durant aquests anys, el suport de l’ajuntament ha consistit bàsicament en la cessió gratuïta de
l’estadi tant pels entrenaments com pels partits, i en una línia d’ajuda econòmica.
Malgrat això, la situació és difícil i seguirem amb atenció i preocupació la seva evolució».

El  següent  prec del  Sr.  Rafanell,  va ser  referent  a la petició del  petit  comerç de barri,  que
demana que s'estudiï la instal.lació de subjeccions als comerços per tal de poder lligar els gossos
aquells clients que en portin i no hagin d'entrar amb ells als establiments.

Va respondre a aquest prec el Sr. Castellano, dient que: «Deduïm que en referir-se vostè a "àrea
comercial de propietat municipal" vol dir Mercats Municipals, deduïm això, perquè no pot ser
una altra.
Si  és  així,  exposar-li  que  aquesta  demanda  és  de  caire  privat,  compet  a  cada  comerç  en
particular i per tant no correspon a l'àmbit municipal, malgrat hagués estat una molt bona idea
d'estudi en les darreres campanyes de civisme a la ciutat».

L'últim prec formular pel regidor Rafanell demanava incloure, dins dels telèfons d'interès de la
revista municipal «El Bruguers», tant el telèfon directe de la Policia Local com el dels Mossos
d'Esquadra, perquè en l'actualitat només apareix el 112  com a ambulància d'urgències, i, va dir,
tot i que sabem que es el número genèric d'urgències, no podem caure en la obvietat.

El tinent d'alcalde, Sr. Tort, va informar que així es faria.
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12 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC,
ERC, CiU i C'S, EN SUPORT AL MANIFEST IMPULSAT PER LA PLATAFORMA DE 
GAVÀ PER UNES PENSIONS DIGNES

Atès que ciutadanes i ciutadans han creat la Plataforma de Gavà per unes pensions dignes i que
en la seva manifestació del dissabte, 10 de març fou aprovat un Manifest que va ser ratificat per
l´assemblea d´aquesta organització.
 
Atès que els grups polítics municipals de l´Ajuntament de Gavà sotasignants coincidim amb els
continguts d´aquest Manifest,  convençuts de que el Sistema Públic de Pensions ha de ser la
política pública amb major capacitat de redistribució i reducció de les desigualtats.
 
Són per aquests motius que els Grups Municipals del PSC, Cs, ERC i CiU a l´Ajuntament de
Gavà, proposen al Ple de la Corporació, l ´adopció dels següents,
 
ACORDS:
 
PRIMER.- Mostra-nos  favorables  en  tot  allò  que  no  suposin  accions  executives  per
l'Ajuntament de Gavà al Manifest ratificat el 13 de març a l´assemblea de la Plataforma de Gavà
per unes pensions dignes , el text del qual diu:
 

“Espanya és el país on seguim tenint unes pensions més baixes de la Unió Europea i
d'altres països també potents  econòmicament.  El  50% dels pensionistes  no arriba al
salari mínim interprofessional, i un 70% no passa de ser mileurista. A més cal tenir en
compte que gairebé un 35% de llars depenen d'aquesta pensió per arribar a final de mes,
en condicions que resulten molt difícils, i precàries.

Aquesta lluita no és només dels pensionistes, sinó també dels futurs pensionistes i dels
joves. Si aquests últims no tenen una feina i un salari dignes, ens veurem abocats al
fracàs  tots  junts.  Els  nostres  grans  ens  van  portar  les  llibertats,  els  drets  socials  i
laborals, i ara de nou surten al carrer. És per això que demanem la solidaritat de tots els
joves en aquestes manifestacions, perquè a vosaltres també us afecta.

El fons de reserva de la Seguretat Social, conegut com "guardiola de les pensions", es
va crear per assegurar el pagament d'aquestes pensions.

Quan el Partit Popular va entrar al Govern el 2011, hi havia més de 67 milions d'euros
que ja s'han esgotat, fruit de les negligències i els abusos desmesurats del Govern del
PP. Han preferit carregar-se el sistema de pensions públic, abans de posar les despeses
de les pensions en el dèficit dels pressupostos de l'Estat.
 
Per tot l'exposat, els jubilats, pensionistes, futurs pensionistes, i altres homes i dones de
Gavà, manifestem el següent:
1. No estarem amb els braços creuats, ni callats, ni quiets fins que no es derogui la
reforma de les pensions i es tornin a revaloritzar segons l'IPC. Exigim a l'Estat garanties
constitucionals  on es  reculli  el  dret  a  una pensió digna i  que això vagi  a  parar  als
pressupostos  generals  de  l'Estat  durant  5  anys,  fins  que  "la  guardiola"  es  vagi
recuperant.
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2. Exigim un compromís polític de les pensions mínimes i de viudetat.
3. Rebutgem contundentment la pujada de les pensions de l'Estat del 0,25%, quan la
inflació del 2017 va ser del 1,2%.
 
4. Demanem una reforma de la Constitució per blindar i assegurar les futures pensions.

5. Rebutgem el model de copagament farmacèutic pel seu impacte negatiu en les rendes
més baixes. Per tant, cal buscar un nou model que vagi d'acord amb el que un cobra.

6. Cal garantir la prestació de la Llei de Dependència i que aquesta estigui garantida en
termes de qualitat i suficiència econòmica.
7. Demanem al Govern mesures eficaces contra la pobresa energètica i que es busquin
solucions amb les  companyies  d'electricitat,  aigua,  gas  ...,  i  amb això que es  pugui
garantir  un  bo  social  per  a  aquelles  famílies  amb rendes  baixes,  i  no  els  tallin  els
subministraments.

8. Demanem a Governs, sindicats i partits polítics que tinguin en compte que aquells
ciutadans que es vagin a jubilar puguin tenir en compte tota la seva vida laboral per
calcular la seva pensió inicial i no només els últims anys.
 
9. Els pensionistes i futurs pensionistes de Gavà demanem unitat en les manifestacions i
concentracions per fer un front comú i no partidista.
 
10. Exigim als sindicats i partits polítics, unitat a la defensa d'una pensions dignes i no a
les divisions de les concentracions.
 
11.  Ens  concentrarem  tots  els  dilluns  a  les  12  del  migdia  davant  de  la  porta  de
l'Ajuntament per fer arribar les nostres reivindicacions.
 
12. Li farem arribar als nostres representants polítics a nivell municipal, perquè facin
una resolució política i se la traslladin al Govern de l'Estat, sindicats, als partits polítics
d'Estat i a les patronals.“
 

SEGON.- Traslladar  aquests  acords  al  Govern  de  l´Estat,  grups  polítics  del  Congrés  dels
Diputats i del Senat, patronal i sindicats.

 
La Declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2
GSSP i 2 CiU), cap en contra, i dos (2) abstencions (2 PP), donant-se per tant el vot favorable de
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

Un cop llegida la Declaració Política per part dels regidors: Miquel Angel Diaz (PSC), Miquel
Angel Ibáñez (C’s),  Albert Massana (ERC) i  Ramon Castellano (CiU), la Sra. alcaldessa va
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obrir el torn de paraula, i el primer regidor en intervenir va ser el sr. Rafanell, qui va reclamar
garantir  el  poder adquisitiu de les pensions davant de la insensibilitat  social del govern de
l'Estat,  que va anunciar que per a aquest any les pensions pujarien el 0,25 %. Aquest és el
resultat de la reforma del 2013 que va promoure el Partit Popular, i que desvincula el creixement
de les pensions de l'evolució de l'Index de preus al consum.
Una reforma que no protegeix suficientment els pensionistes del risc que la inflació disminueixi
el seu poder adquisitiu. Aquest 0,25% contrasta amb l'increment de l'IPC, que l'any passat va ser
un 2,2% i evidencia una pèrdua de poder adquisitiu pels pensionistes. En el cas de Catalunya
l'IPC és  encara  més  alt  que  a  la  resta  de  l'Estat,  el  que  comporta  un  major  perjudici  pels
pensionistes catalans. Les pensions estarien garantides a una Catalunya que té menys atur que a
Espanya, hi ha una millor relació entre els treballadors i els pensionistes i el nivell salarial és
més alt que al conjunt de l'Estat espanyol. D'acord amb totes aquestes dades, finalitzà, podem
afirmar que una seguretat social catalana  no només podria garantir les pensions sinó que podria
millorar-les i fer-les més sostenibles.

La Sra. Parés,  per part del grup municipal  del  Partit  Popular,  va manifestar  que  malgrat  no
signar ni proposar la Declaració Política presentada, no votarien en contra, sinó abstenció.
Ho farien coneixedors de la necessitat d'equiparar les pensions a la realitat,  la necessitat de
retornar allò que molts espanyols han entregat a aquest país i per tant, la necessitat de ser justos
en les pensions que ara reben els jubilats i jubilades del nostre país.
Quan des del Pacte de Toledo defensaven el treball conjunt de totes les formacions polítiques,
durant els mandats del PSOE quan Zapatero les van congelar, durant les èpoques de crisis del
nostre país on van fer  esforços per mantenir  i  ara quan amb aquesta tímida recuperació,  el
Govern d'Espanya s'ha compromès a millorar-les en els nous pressupostos de l'Estat.
Per tant, tornaran a estar al costat dels jubilats però també tenint en compte tots els altres serveis
i prestacions que han d'assegurar-se en un estat social.
Lamenten que les crítiques a les pensions apareguin ara i no quan es congelàvem amb Zapatero
quan s'intentaven callar les veus crítiques des de els sindicats i les plataformes no existien o no
es mobilitzaven.
Per tant, des del reconeixement als qui volen millorar les seves pensions i els efectes que les
seves  manifestacions  han  tingut,  el  Partit  Popular  acaba  de  presentar  els  pressupostos  més
socials de la historia.
I si social era el projecte inicial, on el 41% del total anava destinat a prestacions i per tant, es
reconeix el pes polític i social dels pensionistes i jubilats. On la xifra destinada a pagar pensions
l'any 2018 era de 144.834 milions d'Euros, uns 5.000 milions més que l'any anterior.
Recordant  que la despesa en pensions es triplicava en 20 anys quan al 1996 era de 45.340
milions. I en la pensió de viudetat, la pujada mitjana era de 450 euros l'any, la de les pensions
mínimes de 250.
Si ja eren socials i les pensions s'incrementaven, aquesta voluntat del Govern del Partit Popular
s'ha tornat a posar de manifest amb el pacte aconseguit en els darrers dies amb el PNB i que
suposarà un increment de totes les pensions en funció de l'IPC per 2018 i  2019,  endarrerir
l'entrada  en  vigor  del  factor  de  sostenibilitat  i  també  s'ha  acordat  elevar  el  56%  la  base
reguladora de les pensions de viudetat (i l'any vinent, un 60%)
Per  finalitzar,  va  concloure  que  «s'ha  de  seguir  millorant,  no  hi  ha  dubte,  des  de  la
responsabilitat, deixant de banda el partidisme i sense demagògia i sempre tenint en compte
totes les necessitats socials del país, també.
Per això l' abstenció i la voluntat de tirar endavant el pressupost del Govern d'Espanya, i fer del
Partit Popular el protagonista del major increment de les pensions de la nostra història amb
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millores  que beneficiaran  a  molts  gavanecs  i  gavanenques,  alguns,  avui  presents  en aquest
plenari».

Seguidament  va pendre la  paraula  el  Sr.  Herrera,  qui  va  dir  textualment:  “En primer  lugar
queremos dar la bienvenida a la Plataforma por una pensiones dignas. Es una lástima  también
que todas las propuestas que estais planteando en vuestro manifiesto y que estamos seguros que
hoy se aprobarán en el pleno y que vais a contar con nuestro voto favorable, no puedan tener
carácter ejecutivo en Gavà, tal  y como expresa el acuerdo número 1, ya  que el Reglamento
Orgánico Municipal de este Ayuntamiento y de este gobierno no permite que las declaraciones
políticas traten temas de ejecución y repercusión local. Es importante, como os estáis dando
cuenta ahora,  que se puedan tratar  temas locales en este Ayuntamiento,  porque al  no poder
tratarlos, esto es lo que sucede, que no se pueden traer temas y que tengan carácter ejecutivo.
En segundo lugar, decir, como ya expliqué a vuestro portavoz y a vuestra secretaria, que nos
alegramos mucho de que se pueda traer esta moción al pleno, y decir que es un placer de nuevo
abordar este tema (nosotros os lo propusimos en enero y estábamos muy de acuerdo en todas las
consideraciones que habéis traído), y decir que no se debería dejar de traer, que se presente las
veces que sea necesario hasta que se dé una solución que realmente vosotras y vosotros no sólo
deseéis, sino que también merecéis.
Tenemos que decir en tercer lugar que queremos agradeceros por vuestra lucha en contra de un
gobierno y un sistema que no sólo invisibiliza a la gente mayor, sino que además no cuenta con
la gente mayor a la hora de hacer sus políticas. Unos gobiernos que desde la reforma laboral del
PSOE del  2010 realizada  por  Zapatero,  que  abarató  y  facilitó  el  despido  para  contentar  a
Bruselas, y la todavía  más dañina reforma laboral del Partido Popular realizada por Mariano
Rajoy en 2012, que trajo como consecuencia altos niveles de paro, bajos salarios, precariedad
laboral, y contratación abusiva, y que contribuyeron decisivamente al déficit de la Seguridad
Social. Y ahora dicen que la culpa es vuestra, que cobráis mucho. Ahora dicen que ¿de qué os
quejáis? ¡Si ya tenéis vuestros pisos pagados! Como si estos pisos os los hubieran regalado y no
os los hubiéseis ganado con vuestro esfuerzo.
Además, ahora dicen que todo esto es culpa de vosotros y de vosotras, no es culpa de los errores
políticos que han cometido con las reformas laborales tanto del 2010 como del 2012. Que no os
culpen, no es vuestra culpa, es la culpa de los políticos. Nos mean encima y  nos dicen que
llueve. Nos tratan de engañar constantemente, pero a vosotras y a vosotros éste sistema no os ha
engañado. Vosotras y vosotros habéis salido a luchar contra un sistema que pretende acabar
lentamente con la gente mayor. Primero sacando del listado de medicamentos gratuitos un gran
número de medicamentos necesarios para la gente mayor, luego haciéndoles pagar el euro por
receta, luego congelando sus pensiones durante años. Un gobierno que ha estado ahogando a la
gente mayor, cuando justamente han sido los y las pensionistas quienes han sacado este país
adelante en la peor crisis que hemos vivido.
Gracias a las pensiones y a los pensionistas, gracias a ellos han podido vivir muchas familias, y
todavía siguien viviendo muchas familias de vuestras pensiones. Gracias por haber estado ahí.
La generación que tuvo que vivir la Guerra Civil y que después vivió una dictadura de derechas;
la generación que tuvo que reconstruir todo un país. La generación que se mantuvo firme en las
luchas  obreras  para  conseguir  los  derechos que hoy día  tenemos.  La generación que se  ha
partido el lomo por este país y por las generaciones futuras. Una de las generaciones que más ha
dado, justo esta generación es la que está intentando fulminar la derecha, no sólo en España sino
en toda Europa y a nivel mundial. No olvidemos las palabras de Christine Lagarde, la directora
del Fondo Monetario Internacional, que decía en 2017: “los ancianos viven demasiado y es un
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riesgo para la economía global,  hay que hacer algo ya”. Por favor,  ésto es la que dice la
directora del Fondo Monetario Internacional, uno de los organismos económicos y financieros
más importantes del mundo y que se encarga de rescatar bancos cuando hay crisis, no personas.
Para el FMI y para el liberalismo económico, el dinero es para los bancos, no para vosotros. El
propio FMI dijo en 2012 que había que bajar las pensiones por, y cito textualmente  “por el
riesgo de que la gente viva más de lo esperado”.
Pensionistas y futuros pensionistas: la derecha y el capitalismo no quiere gente mayor porque
para ellos la gente mayor no es productiva, y por lo tanto, no es necesaria. Pero nosotras y
nosotros dessde Gavà sí se puede y Podemos, hoy os decimos que sois un orgullo y un ejemplo.
Vosotras y vosotros habéis demostrado cuál  es el camino a seguir,  no solamente durante la
dictadura franquista, sino hoy día, saliendo a manifestaros a las calles, luchando por la dignidad
que os corresponde, como trabajadoras, como trabajadores, y como personas que habéis estado
cotizando y luchando por este país. Si ahora el PP sube las pensiones, no es por la presión del
PNV, como está diciendo la televisión, es porque salísteis i seguís saliendo a la calle a luchar
por lo que es justo. Esa victoria es vuestra victoria, que nadie os la robe.
Y para acabar os diré, pensionistas que os habéis convertido en el faro que guía la lucha social,
y el espejo en el que con orgullo nos podemos mriar los que aún somos más jóvenes, y por eso
hemos apoyado todas las movilizaciones y seguiremos apoyándolasm, porque vuestra lucha de
hoy será nuestra lucha de mañana. Muchas gracias y que la lucha continúe”.

A continuació el Sr. Ibáñez, portaveu de Ciutadans, va dir: “Amb el fil del portaveu que l'havia
precedit, dir que quan un jubilat va a cobrar la pensió, no li pregunten si és d'esquerres, centre o
de dretes, per tant és un problema de tots. Els que avui aneu a cobrar la pensió sou vosaltres,
demà serem nosaltres, i passat demà seran els nostres joves. Aixó és el que tenim que pensar i
deixar-nos de demagògies, i el que tenim que fer és, a més de defensar-ho al carrer com s'està
defentsant, els polítics tenim que tenir present dia a dia en la nostra feina quina és la situació
dels jubilats, perquè lo que no val és fer molt de soroll i després dintre de les administracions no
lluitar per unes pensions dignes i per unes pensions que mantinguin el poder adquisitiu”.
Novament va intervenir el Sr. Diaz, qui va agraïr l'esforç i reconèixer l'èxit de la feina des de
societat  civil,  de  veïns  i  veïnes  nostres  que  s'han  mobilitzat  i  han  tingut  èxit  a  les  seves
manifestacions i cada dilluns a les dotze es manifesten a la plaça de l'Ajuntament, és digne de
recordar. Són un referent per a la gent jove i per a tothom per a la ciutat de Gavà, i sobretot una
cosa que sempre remarquen: que no volen partidismes, volen que s'involucrin els partits polítics
en les seves defenses i reivindicacions, però no volen manipulació ni molt menys.  Per tant,
donen una lliçó del que el sistema polític ha de fer, que és mobilitzar-se a partir del que els
nostres  veïns  i  veïns  demanen.  Va  afirmar  que  compartien  totalment  el  manifest,  però  que
insistien en la idea que els  diners dels pensionistes no es una mercadoria electoral,  atés els
darrers moviments del sr. Rajoy, és un dret constitucional, i per aquest motiu ha de blindar-se a
la nostra Constitució. Va exposar també que la reforma constitucional que s'ha de portar a terme
per altes qüestions, s'hauria de blindar la sanitat,  l'educació i  les pensions com un dret dels
ciutadans i  ciutadanes.  Fa poc no hi  havia  diners  per  a  les  pensions,  segons la  carta  de la
ministra, però ara sembla que sí que hi han diners perquè és necessari un pacte electoral. Es
l'únic país en una societat occidental i democràtica que els sotmet a aquesta situació, és una
excepció perquè normalment es pacta. És positiu que l'Ajuntament doni un senyal ben clar que
Gavà està d'acord  que les pensions són un dret i que no depenguin dels governs de torn.
Va agraïr el diàleg entre les forces polítiques, i li hagués agradat que s'hagès sumat el grup de
Gavà  sí  se  puede,  perquè  pel  que  havia  exposat  el  regidor  Herrera,  comparteixen
reinvidicacions.
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Finalment, digué que el Reglament Orgànic Municipal no és del govern, és de la ciutat, com ho
són la Constitució, l' Estatut i la normativa en un estat democràtic de dret.

13 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL GAVÀ, SÍ SE 
PUEDE RECLAMANDO UN REFERÉNDUM POR LA III REPÚBLICA
 
En  España  vivimos  bajo  lo  que  se  denomina  una  monarquía  parlamentaria.  Una  frase  que
encierra en sí misma una contradicción, ya que el propio hecho de ser monarquía evidencia que
el poder reside en la figura del monarca, que es el jefe del estado y obtiene el poder de forma
hereditaria por derecho de sangre, por nacimiento. Pero a su vez se declara parlamentaria, es
decir, el poder reside en el pueblo el cual elige, mediante votación, a sus representantes políticos
en el Parlamento. Esta contradicción está recogida en la Constitución (texto el cual está repleto
de contradicciones) legitimando así la primera y principal fuente de desigualdad de un país que
se quiere llamar democrático.
 
La monarquía es una institución medieval y un anacronismo antidemocrático en pleno siglo
XXI.  De  los  más  de  190  países  que  hay  en  el  mundo  casi  25  son  monarquías.  Por  eso
presentamos esta moción ante el pleno en base, también, al Manifiesto Intelectuales por la III
República que miles de ciudadanas/os y personalidades ya han firmado.
 
A esto cabe añadir que en España la monarquía fue impuesta por el dictador Francisco Franco y
por lo tanto el rey nunca ha estado sujeto a un referéndum de la ciudadanía. No olvidemos que
en  una  entrevista  inédita  al  expresidente  Adolfo  Suárez  en  1995,  que  desveló  La  Sexta
Columna, Suárez confiesa que incluyó la palabra rey y monarquía en la Ley de la Reforma
Política de 1977 para no tener que hacer la consulta: "Cuando la mayor parte de los jefes de
Gobierno  extranjeros  me  pedían  un  referéndum sobre  monarquía  o  república...,  hacíamos
encuestas  y  perdíamos",  admitía  el  expresidente.  La  solución  para  que  esta  consulta  no  se
realizara fue meter "la palabra rey y la palabra monarquía en la ley" de la Reforma Política de
1977.  De  esta  manera,  "dije  que  había  sido  sometido  a  referéndum  ya",  explicaba  en  la
entrevista a Antena3. Poniendo monarquía en la ley, se aseguró la permanencia de la institución.
 
Recordemos también que antes de la monarquía actual y de la dictadura de Franco, España vivía
bajo la II República. Para acabar con ella tuvo que producirse un golpe de estado. El bando
golpista del  general Francisco Franco y los militares fascistas fallaron y no consiguieron el
poder con el golpe de estado, lo cual hizo que el golpe se convirtiera en una Guerra Civil.
 
La Transición, tras la dictadura franquista, conllevó a la instauración de la Monarquía de Juan
Carlos de Borbón de forma forzada, fraudulenta y bajo la amenaza del ejército; además fue
acompañada por la introducción en la Constitución de 1978 de toda una serie de preceptos que
configuran a dicha institución con perfiles claramente antidemocráticos. Tal como se expuso
anteriormente es incompatible e incoherente que bajo una democracia con un Parlamento exista,
a su vez, una Monarquía con sus privilegios. La clave de bóveda de esta grave contradicción
constitucional radica en que el artículo 1.2 de la Constitución, que proclama que “la soberanía
nacional reside en el pueblo español, del que emanan los poderes del Estado”, y por otro lado el
artículo 56,  apartado 3,  establece que “la  persona del  Rey es  inviolable  y no está  sujeta  a
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responsabilidad”. Flagrante vulneración del principio de igualdad entre todos los españoles que
proclama la misma Constitución.
 
Cuarenta años después de aprobada la Constitución que ha regido desde entonces la vida de
nuestra sociedad, tenemos la firme convicción de que ha llegado el momento de poner fin a
tamaña anomalía. Es evidente que los escándalos de todo orden que han salpicado últimamente
a la Casa Real han contribuido a acrecentar la desafección entre la ciudadanía hacia la persona
del  rey y su familia.  Para  nosotras  y nosotros,  no es  una cuestión de personas,  sino de la
institución  monárquica  en  sí,  a  la  que  consideramos  obsoleta,  anacrónica  y  contraria  a  los
principios  de  la  democracia,  conforme  a  la  cual  todos  los  que  nos  representan  han  de  ser
libremente elegidos por el pueblo, incluido el jefe del Estado.
 
La profunda crisis que vive hoy nuestro país- no solo económica, sino también política y moral-,
recuerda,  salvando las  distancias  temporales  que nos separan de aquel  periodo histórico,  la
vivida en la etapa final de la dictadura de Primo de Rivera, que desembocó en el advenimiento
de la II República. La Monarquía de hoy, surgida por imposición de un régimen dictatorial y
perpetuada por los pactos concertados, bajo presión militar, por los partidos de izquierda con la
derecha postfranquista, tampoco es representativa de esa voluntad.
 
En febrero de 1931 se redactó un Manifiesto que proponía movilizar a la ciudadanía para que
formara “un copioso contingente de defensores de la República española”. Lo mismo que hace
casi  un  siglo,  hoy nuestro  llamamiento  va  también  dirigido  hoy a  las  y  los  intelectuales-
escritores/as,  periodistas,  artistas-,  también  a  quienes  desempeñan  tareas  docentes  desde  la
escuela primaria a la Universidad, a quienes ejercen profesiones liberales- médicos, ingenieras,
arquitectas, abogados-, a los integrantes de la decisiva comunidad científica, a los que ocupan
cargos en la función pública, y, por supuesto, a la clase trabajadora, que fue y sigue siendo la
que más soporta el peso de las injusticias y desigualdades del salvaje capitalismo neoliberal. Y,
de manera muy particular,  a las generaciones jóvenes que no participaron en la discusión y
aceptación de la Constitución de 1978, pero cuyas consecuencias padecen como el resto de la
sociedad. Ha llegado el momento de que las y los españoles decidamos en plena libertad el
régimen que deseamos para España. Por ello, pedimos la convocatoria de un referéndum, en el
que se tenga la posibilidad de elegir libremente entre Monarquía o República. En el caso de
triunfar  esta  última  opción,  se  abriría  un  periodo  de  Cortes  Constituyentes,  en  el  que  se
elaboraría una nueva Constitución y se procedería después a la convocatoria de elecciones para
la  formación  de  un  nuevo  Parlamento  como  representante  de  la  soberanía  popular.  La
Constitución que se adopte debería prever las modalidades de elección del  Presidente de la
República del nuevo Estado, que adoptaría la forma de República.
 
El nuevo Estado no sería aconfesional, como lo es el actual, conforme a la Constitución de
1978, cuyo artículo 16, apartado 3, dice que “ninguna confesión tendrá carácter estatal”, sino
laico, como estipulaba el artículo 3 de la Constitución de 1931: “El Estado español no tiene
religión oficial”. En él se fomentarán y divulgarán desde la escuela primaria los valores laicos y
republicanos.
 
Desde el final de la Guerra Civil hasta hoy, los vencedores del conflicto se han ocupado de
repetir  machaconamente  que  tanto  la  I  República,  la  de  1873,  como  la  II,  la  de  1931,
constituyeron un fracaso que condujo a España a la ingobernabilidad provocada por el desorden.
Para comenzar esto es falso, ya que ambas Repúblicas tenían, en primer lugar que crear todas
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las estructuras políticas, institucionales y sociales para la nueva etapa. En ambos casos, tanto en
la I República como en la II República, los golpes de estado de corte militar-fascista de Miguel
Primo de Rivera y de Francisco Franco impidieron el correcto desarrollo de ambas repúblicas.
Esta  manipulación  deliberada  de  la  realidad  realizada  por  el  bando  franquista  excluye  a
propósito la modernización social y cultural que acarrearon las dos experiencias republicanas, la
II en particular.
 
La III República ha de ser la obra de todas y todos los españoles, hombres y mujeres, en un
esfuerzo común por dotar a nuestro país de un Estado que esté en consonancia con nuestro
tiempo, un Estado del s. XXI. Una de las mayores preocupaciones de los hombres y mujeres de
la II República fue la moralización de las instituciones y de la vida pública degradadas por un
sistema,  también  bipartidista,  que  desembocó  en  la  primera  dictadura  militar  del  siglo  XX
amparada por el monarca Alfonso XIII. Obviamente, entre las tareas primordiales del nuevo
régimen  republicano  figurará  el  objetivo  de  apostar  por  la  igualdad  social.  También  la
consecución de un moderno Estado de Bienestar asentado en una fiscalidad progresiva más justa
cuyas conquistas sociales hagan pasar a la historia las hasta ahora conseguidas.
 
La III República no es una quimera, no es una utopía. Es una urgente necesidad de regeneración
democrática. Y puede ser una realidad, si todas y todos nos unimos y luchamos juntos y juntas
por conseguirlo. Sin olvidar las experiencias republicanas del pasado, la III República ha de
mirar hacia el futuro.
 
Por todo lo expuesto el grupo municipal Gavà, Sí se puede propone al Ayuntamiento de Gavà la
adopción de los siguientes:
 

ACUERDOS:
 
Primero.- El Pleno Municipal de Gavà insta al Parlamento y al Gobierno del Estado a declarar
el  14  de  Abril  como  Día  de  la  República  y  el  18  de  julio  como  Día  de  Homenaje  a  las
Instituciones Republicanas y Democráticas, y como día de condena a la dictadura franquista y al
fascismo; esta sería una muestra de rechazo al golpe de estado de Francisco Franco contra el
legítimo  gobierno  republicano  que  originó  el  comienzo  de  la  guerra  civil  española.  Esta
declaración oficial representa a la vez un homenaje y un reconocimiento a todas las víctimas de
la dictadura franquista, y más en concreto a los cargos electos de las Corporaciones Municipales
y a los/as Parlamentarios/as de la República.
 
Segundo.- Solicitar a las instituciones de representación ciudadana que convoquen para el 18 de
julio  de  este  año  un  Pleno  Institucional  supramunicipal  no  remunerado  o  el  impulso  de
actividades de homenaje a los/as alcaldes/as, concejalas/es y diputadas/os de la República y con
ellos a todos los republicanos, republicanas y demócratas que fueron objeto de represión por
parte de la Dictadura. Así mismo solicitar que coloquen en la fachada de los edificios públicos
supramunicipales de gobierno una pancarta u otro elemento visual en el que pueda leerse: “18
de julio nunca más”.
 
Tercero.-  Instar  al  Gobierno y  al  Parlamento a  comenzar  todos los  procedimientos  para  la
realización de un referéndum sobre  la  forma  de  estado pudiendo elegir  entre  Monarquía  o
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República,  y  dando así  por  fin  voz  a  la  ciudadanía  en  este  asunto,  ya  que  jamás  ha  sido
consultada sobre el tema.
 
Cuarto.- Instar al Gobierno, al Congreso y a todas las instituciones necesarias, a la anulación
inmediata del Ducado de Franco, ya que consideramos que cada vez que un Ministro de Justicia
de  la  democracia  ha firmado la  renovación de  un título nobiliario  a  un criminal  de  guerra
franquista, el Gobierno ha conmemorado y celebrado implícitamente el golpe de Estado del 18
de julio 1936 y la victoria del ejército fascista en nuestro país, el cual sumió a España en cuatro
décadas de terror y oscuridad.
 
Quinto.-  Trasladar este acuerdo a los grupos políticos del Congreso de los Diputados y del
Senado, a los grupos políticos del Parlament de Catalunya, al Gobierno de España y al de la
Generalitat de Catalunya, a los Consejos Comarcales y a las Asociaciones o Federaciones de
Municipios de Catalunya.
 
Sexto.- Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios municipales:
televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquiera otro medio de comunicación
municipal.
 
La Declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 2
CiU),  dos  (2)  en  contra  (2 PP),  i  quatre  (4)  abstencions  (4  C’s),  donant-se  per  tant  el  vot
favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

Un cop llegit el text de la declaració per part del Sr. Herrera, el primer regidor que va intervenir
va ser el Sr. Rafanell, qui va solidaritzar-se amb la mateixa perquè es fidedigne tot el que havia
dit,  i creia que ens tenim que posar, com a poble sobirà que és Catalunya, al costat dels pobles
d'Espanya que volen la separació de poders i que volen eradicar la corrupció. A més a més, va
afegir, tenim que dir que ja hi som al camí de la República, perquè es va  fer el referèndum de
l'1 d'octubre, i a les eleccions del 21 de desembre va haver-hi una clara victòria republicana i
independentista.

Seguidament el Sr. Llobet del Partit Popular, va anunciar que el seu grup no donaria suport,
perquè és evident que ells estan d'acord amb la Monarquia, no creuen necessari un referèndum i
per tant no comparteixen la seva exposició. Però per a què no hi hagi cap malentés, com ja han
fet en aquet plenari més d'una vegada, condmenaven un cop més i ho continuaran fent sempre,
l'aixecament de Franco el 18 de juliol de 1936.

En el torn del grup municipal d'ERC, el Sr. Pérez va exposar textualment: “En primer lloc, la
nostra més cordial fraternitat amb els pobles d'Espanya que lluiten per la seva República i que
de ben aviat sigui possible. Nosaltres som internacionalistes per damunt de tot i qualsevol nou
poble  que  comenci  a  lluitar  i  a  recuperar  la  seva  república,  estarem amb ell.  Recuperar  la
República del 36, la que vam perdre, també la vam perdre els catalans en aquest cas, és recordar
que hi havia uns colpistes. Allò sí que eren colpistes,  amb tancs, morts, assassinats, i molta gent
a les cunetes. Aixó eren colpistes, d'acord?
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Passat el cop i la victòria feixista, curiosament, l'actual Rei emèrit Juan Carlos, nascut dintre
d'un règim feixista, criat i educat en un règim feixista, doncs evidentment va tenir una certa
continuïtat,  i  aquesta  és  la  crua  realitat  que  avui  els  partits  monàrquics  no  poden tapar  ni
amagar. El seu rei i la seva monarquia és una herència indirecta del règim feixista, i ja està. I
amb aquest bon rei, el seu rei tan estimat, no se li coneix cap més feina que la de caçador furtiu,
amant d'alcoves pagades per nosaltres amb diner públic, i francament poca feina més. Ah sí
perdó, diran vostés: el 23-F. Va fer una gran labor pel país, per Espanya. Alló va ser un mal
muntatge que només va servir per implementar la seva monarquia, la seva oligarquia i el seu
muntatge de mondus vivendi. Sí, senyors partits monàrquics. Avui ho veurem molt clar en la
votació. Els que estem per la democràcia i la república en aquest cas, i els que encara viuen del
passat, sí sí, feixista i franquista, perquè el Sr. Juan Carlos és hereu del feixisme, i no volem
lliçons de demócrates, ni del rei, ni de la monarquia, ni menys encara dels partits monàrquics.
Que si els agrada el sistema feudal, endavant el sistema feudal, nosaltres no som súbdits de
ningú, som ciutadans lliures. Ens semtim republicans. I ara encara ens queda el seu nen, el
Felipe, un altre, tal cual. No se li coneix cap més feina que en el pregó de Nadal recriminar als
catalans per fer un referéndum, maleida persona, maleida persona aquest Felip. No és el nostre
rei, els catalans no tenim rei perquè entre d’altres coses, som republicans. Altra feina que se li
coneix al senyor Felipe, el  seu rei tan encantador, la de vendre armes  a dictadures, i vostès
l’aplaudeixen. Estan encantats amb aquest nen, és la nova Espanya, el nou jove, és el futur. Se’l
poden confitar com vulguin, no és el nostre rei. Nosaltres som republicans i esperem el més
aviat possible, que nosaltres puguem proclamar la nostra república catalana i que també, el més
aviat possible, la república espanyola sigui un fet i entre països germans solidaris amb el poble
d’Espanya,  puguem viure plegats amb normalitat,  sense pressos, sense repressió. Vostés,  els
partits  monàrquics,  són els  culpables  de l’actual  situació amb el  seu silenci  o  amb la  seva
negativa a la llibertat d’expessió. Vostés són els culpables de la monarquia feixista”.

A continuació, el Sr. Gavilán, del grup municipal de Ciutadans, va exposar que el seu grup el
que  creia  en  relació  amb aquesta  moció,  és  que  els  regidors  de  Gavà  sí  se  puede  haurien
d’adreçar-se als seus representants al Congrés dels Diputats,  a que executin els mecanismes
constitucionals  previstos al Títol X article 168 de la nostra Constitució, per modicar l’aticle 1.3,
que defineix la forma política de l‘ Estat espanyol com una monarquia  i proposar el seu canvi
com una república.  Per aquest motiu, va finalitzar, s’abstindrien a la votació. 

Finalment, el grup municipal del PSC, i en el seu nom el Sr. Miquel Angel Diaz, va manifestar
que pels socialistes el 14 d’abril és un dia de record i d’homenatge a tots els espanyols, catalans,
i  també  gavanencs,  per  cert.  També  els  socialistes  van  fer  grans  aportacions  a  la  Segona
República  per  la  llibertat,  la  generalització dels  drets,  el  progrés  social  per  l’autonomia  de
Catalunya, Pais Basc, i altres zones de l’Estat. És just recordar a aquestes persones que van ser
els nostres avis, besavis i besàvies que van treballar per un sistema de llibertats. També va voler
compartir que és cert que va haver-hi una manipulació històrica, com que la República va ser
una època radical, és totalment fals, i els historiadors han intentat demostrar que la República
volia  modernitzar  Espanya  però  com si  fos  Gran  Bretanya,  França,  o  altres  països  del  seu
entorn, i l’oligarquia com ja sabem, va impedir´ho i ens van donar aquells 40 anys grisos de
dictadura. 
També és veritat que no es pot comparar una cosa amb l’altra, i sent rigorosos, la monarquia
actual està en un sistema democràtic com en altres països com Holanda, Bèlgica o el Regne
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Unit. Es qüestionable i s’ha d’obrir el debat si hi ha una majoria, no d’una facció política, cosa
que la República, va fer molt bé, ningú volia abanderar per sí sol el fet republicà, va haver-hi
una generositat que avui dia a les èlits dels partits polítics no està en el seu millor moment.
També va dir que a la transició van haver-hi errades, però també s’han de veure les seves grans
virtuts, com el coneixement i el diàleg entre persones molt importants a Catalunya i a la resta de
l’Estat. No es pot comparar l’època d’Alfons XII, que sí que hi havia una dictadura amb el
sistema polític actual, però el poble és sobirà, i si majoritàriament opta legalment per canviar el
seu sistema de cap d’Estat, això és una democràcia i és el que passa a altres països com França,
Holanda, etcètera, i que ens homologa com a democràcia occidental. 
Per tant si la declaració política va per aquest camí,  de donar suport legal per escollir entre
d’altres qüestions la forma del cap d’Estat, estaran a favor. Però no  si és un relat en el qual es
diu que és el mateix la dictadura d’Alfons XIII que el que tenim a Espanya.

Per finalitzar, el Sr Herrera va respondre als regidors que havien intervingut, començant pel Sr
Diaz, aclarint que el que diu la declaració és que el context en el que es promou la República és
semblant, no significa que sigui exactament igual ni que tenim el mateix tipus de monarquia. El
context  social  és  semblant,  hi  havia  una  desafecció  per  part  de  la  societat  respecte  de  la
monarquia,  que  ja  no  representa  a  tota  la  població,  restringeix  l’avenç  d’alguns  drets  i  es
posiciona de part de certes polítiques i  de certs polítics,  en aquell  moment, i  recentment ha
succeït amb certes declaracions del Rei a la televisió i que no hauria d’haver passat. La moció es
refereix a que el context social i polític és semblant i no que sigui el mateix tipus de monarquia.
També demana explícitament aquesta moció que es faci un referéndum per a la República, i que
el 14 d’abril es commemori, que “usted ya sabe  distinguir entre la parte expositiva y la parte
dispositiva, con lo cual no se lo voy a explicar”. 
També va expressar que consideren que la monarquia no és un sistema ni just ni democràtic
perquè nos es pot escollir al o a la cap d’Estat, i si a més és un rei, que accedeix al càrrec per
dret de sang, és a més una desigualtat, encara que la resta de coses siguin democràtiques. 

Adreçant-se al Sr. Llobet del Partit Popular, que sí que és necessari un referèndum per escollir la
nostra forma d’Estat perquè mai s’ha escollit, perquè el propi Adolfo Suárez va dir “os he 
engañado y os la he colado para que no tengáis que votar porque sé que no elegiríais la 
monarquia “, i perquè un tema tan important com la forma d’Estat ha de ser escollit per tots i 
per totes. 

Per últim, va agrair als partits que van donar el seu recolzament a la moció. 

----------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les  20 hores i 59 minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

                 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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	PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
	DELS ÒRGANS DE GOVERN
	Una reforma que no protegeix suficientment els pensionistes del risc que la inflació disminueixi el seu poder adquisitiu. Aquest 0,25% contrasta amb l'increment de l'IPC, que l'any passat va ser un 2,2% i evidencia una pèrdua de poder adquisitiu pels pensionistes. En el cas de Catalunya l'IPC és encara més alt que a la resta de l'Estat, el que comporta un major perjudici pels pensionistes catalans. Les pensions estarien garantides a una Catalunya que té menys atur que a Espanya, hi ha una millor relació entre els treballadors i els pensionistes i el nivell salarial és més alt que al conjunt de l'Estat espanyol. D'acord amb totes aquestes dades, finalitzà, podem afirmar que una seguretat social catalana  no només podria garantir les pensions sinó que podria millorar-les i fer-les més sostenibles.
	Novament va intervenir el Sr. Diaz, qui va agraïr l'esforç i reconèixer l'èxit de la feina des de societat civil, de veïns i veïnes nostres que s'han mobilitzat i han tingut èxit a les seves manifestacions i cada dilluns a les dotze es manifesten a la plaça de l'Ajuntament, és digne de recordar. Són un referent per a la gent jove i per a tothom per a la ciutat de Gavà, i sobretot una cosa que sempre remarquen: que no volen partidismes, volen que s'involucrin els partits polítics en les seves defenses i reivindicacions, però no volen manipulació ni molt menys. Per tant, donen una lliçó del que el sistema polític ha de fer, que és mobilitzar-se a partir del que els nostres veïns i veïns demanen. Va afirmar que compartien totalment el manifest, però que insistien en la idea que els diners dels pensionistes no es una mercadoria electoral, atés els darrers moviments del sr. Rajoy, és un dret constitucional, i per aquest motiu ha de blindar-se a la nostra Constitució. Va exposar també que la reforma constitucional que s'ha de portar a terme per altes qüestions, s'hauria de blindar la sanitat, l'educació i les pensions com un dret dels ciutadans i ciutadanes. Fa poc no hi havia diners per a les pensions, segons la carta de la ministra, però ara sembla que sí que hi han diners perquè és necessari un pacte electoral. Es l'únic país en una societat occidental i democràtica que els sotmet a aquesta situació, és una excepció perquè normalment es pacta. És positiu que l'Ajuntament doni un senyal ben clar que Gavà està d'acord  que les pensions són un dret i que no depenguin dels governs de torn.
	Va agraïr el diàleg entre les forces polítiques, i li hagués agradat que s'hagès sumat el grup de Gavà sí se puede, perquè pel que havia exposat el regidor Herrera, comparteixen reinvidicacions.
	Finalment, digué que el Reglament Orgànic Municipal no és del govern, és de la ciutat, com ho són la Constitució, l' Estatut i la normativa en un estat democràtic de dret.

